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Milé žákyně, milí žáci,  

vážení rodiče, přátelé školy, 

kolegyně a kolegové, 

 

po roce opět otevíráte stránky školní ročenky, která hodnotí události na našem gymnáziu, 

tentokráte ve školním roce 2021/2022. Na začátku školního roku jsme se všichni domnívali, 

že po dvou letech nestandardní výuky spojené s pandemií covid-19 již tento školní rok 

bude probíhat v běžném režimu. Bohužel přelom roku 2021 a 2022 byl opět poznamenán 

další vlnou epidemie. A po odeznění režimových opatření jsme všichni byli šokováni 

vypuknutím válečného konfliktu na Ukrajině a s ním spojenými důsledky. Přes všechny 

výše uvedené komplikace mohu říct, že školní rok 2021/2022 byl již takový, na který jsme 

byli zvyklí. 

 

 Přestože jsme se opět museli rozloučit s tradičními podzimními akcemi, druhá 

polovina školního roku vše dohnala. V dubnu jsme ve spolupráci se SRPDŠ uskutečnili 

reprezentační maturitní ples, v červnu jsme se mohli potěšit dvoudenním žákovským 

projektem Unplugged 2022, sportovním vodáckým kurzem třetích ročníků na Dunajci         

a třídenní akcí Valašské hry. Zejména v druhé polovině roku se naši žáci zapojili do mnoha 

soutěží a přehlídek včetně SOČ. Přesný výčet mnoha úspěchů naleznete v přiloženém 

přehledu.  

 

Také ve školním roce 2021/2022 jsme se zaměřili na postupné naplňování dlouhodobých 

koncepčních záměrů vedoucích k dalšímu rozvoji školy jako instituci poskytující vysokou 

kvalitu vzdělání. 

 

 V prvním pololetí jsme se poprvé zúčastnili druhého ročníku projektu online 

prezentace středních škol Moravskoslezského kraje. Za tímto účelem jsme vytvořili          

pro uchazeče speciální virtuální prohlídku školy a webové stránky. Kromě této dálkové 

formy se nám podařilo uskutečnit také tradiční prezenční dny otevřených dveří, a to 

v listopadu 2021 a lednu 2022. Lednový termín byl navíc využit pro realizaci přijímacích 

zkoušek nanečisto, na které navázaly přípravné kurzy pro uchazeče o studium na škole. 

 



 

 

S cílem prohloubit jazykové kompetence žáků se naše škola zapojila do programu 

Moravskoslezského kraje Rodilí mluvčí do škol. Zájemci o prohloubení znalostí v cizím 

jazyce mohli navštěvovat kroužek francouzské, anglické a německé konverzace. Současně 

rozšiřujeme spolupráci s organizací Cloverleave, prostřednictvím které jsme i nadále 

certifikovaným centrem pro přípravné kurzy Cambridge ESOL Examinations (FCE). 

 

 V oblasti investičních akcí byly roky 2021 a 2022 velice úspěšné. V prosinci 2021 jsme 

obdrželi finanční dotaci zřizovatele ve výši 10 milionů Kč na rekonstrukci sportovního 

hřiště. V rámci projektu dojde nejen k vlastní rekonstrukci povrchu, ale k vytvoření 

samostatné sekce pro skok vysoký, skok daleký, vznikne sprinterská dráha a nové zázemí 

pro workout a parkour. Areál hřiště bude navíc doplněn tribunou pro 120 diváků. Vlastní 

realizace investiční akce začala 19. 7. 2022. Termín ukončení je plánován na listopad téhož 

roku.  

 

Další investiční akce souvisí především s válečným konfliktem na Ukrajině, a to 

zejména s vytvořením zázemí pro uprchlíky ubytované na Domově mládeže. Zde jsme 

začali ubytovávat uprchlíky již 28. 2. 2022, tj. čtyři dny po napadení Ukrajiny Ruskou 

federací. Po několika měsících se počet ubytovaných ustálil na čísle 80. Pro tyto uprchlíky 

jsme Domov mládeže vybalili novými kuchyněmi, nábytkem a spotřebiči, zázemím pro 

praní, místností pro maminky s dětmi a místností pro dětskou skupinu o kapacitě 12 dětí, 

která je umístěna v již nepoužívané „dolní“ laboratoři. Celkové náklady na zajištění 

uprchlíků se v době psaní tohoto příspěvku pohybovaly v přímých nákladech cca 2 milonů 

Kč, kdy jen díky finanční pomoci od soukromých dárců jsme získali sumu 900 tisíc Kč, 

dalších cca 600 tisíc pak v materiální pomoci. 

 

 Mezi další „malé“ projekty, které bych mohl nazvat projekty pro „radost“, patří další 

aktivity na podporu environmentální výchovy na škole. V únoru jsme zpracovali žádost na 

vybudování aquaponické linky v hodnotě 510 tisíc Kč. Náklady byly uhrazeny z rozpočtu 

školy, Nadačního fondu Ciopernicus, příspěvkem zřizovatele a částku 200 tisíc Kč poskytla 

společnost Dm Drogerie Markt, s. r. o., v rámci projektu „30 zelených projektů“.  



 

 

 V rámci strategie EVVO byla dokončena přírodní zahrada a výsadba 27 stromů v Parku 

Mikuláše Koperníka. Obě aktivity byly finančně podpořeny Nadačním fondem partnerství 

a Ministerstvem životního prostředí. Celková částka na oba projekty dosáhly výše 250 tisíc 

korun.  

 

 Mnohé budou zajímat výsledky letošních maturitních zkoušek. V maturitním roce 

2022 bylo k jarnímu termínu přihlášeno 67 žáků. Nakonec z důvodu neuzavření klasifikace 

k termínu pedagogické rady nebyli k maturitní zkoušce připuštěni tři žáci. Tito budou mít 

svůj první termín zkoušky na podzim. Bohužel po mnoha úspěšných letech v roce 2022 

někteří maturitní zkoušku nezvládli podle svých představ. V rámci profilové zkoušky byl 

jeden žák neúspěšný v předmětu biologie a bude zkoušku opakovat 8. 9. 2021 a jeden žák 

nebyl úspěšný v písemné práci z anglického jazyka. V rámci společné části maturitní 

zkoušky pak dva žáci nesplnili stanovený bodový limit u didaktického testu z anglického       

a českého jazyka. 

 

 V závěru bych rád poděkoval všem partnerům školy za poskytování organizační              

i materiální pomoci. Rovněž děkuji všem pracovníkům školy za úspěšný průběh školního 

roku 2021/2022.  

 

 Věřím a doufám, že následující dva měsíce prázdnin přinesou všem potřebné 

uklidnění a poskytnou dostatečný prostor pro načerpání nových sil. 

Mgr. Pavel Mrva,  ředitel GMK 



 

 

 

Adaptační kurz 
 Každý třídní prvních ročníků a primy musí na adaptační kurz. I já jsem po deseti letech 

opět vyjela, a to s bandou rozjívených, po prázdninách ještě neuklidněných prváků. Zatímco 

kdysi jsem jezdila s nadšením, letos jsem jela, „že musím“. Byla jsem zvyklá na starou 

dobrou Kletnou, na kopřivnické instruktory, umývárnu s plechovými koryty. Letos mě 

ovšem čekala změna. Poprvé ke Kateřině do Štramberku. Kvičení v autobuse, ten bude 

sedět u okna, ty ke mně ani nechoď, já chci sedět vzadu a budu mít chatku číslo 17… to je 

přesně to, co nemusím.  

 Jsme na místě, rozhlížím se kolem. Kopečky, lesy začínají hrát podzimními barvami        

a Trúba jako dominanta. Úchvatný pohled. A konečně krásné slunné počasí. Dav                  

77 studentů se pomalu srocuje před chatkami. Kolega Foltas má všechno pevně v rukou, 

rozdává klíče se slovy: „Nevymýšlej a buď rád, že máš kde spát.“  

Za chvíli se scházíme k první aktivitě, v tu chvíli se i velcí frajeři proměňují v zapálené běžce, 

kteří nechtějí být na pozici posledního v řadě, tedy „sprostého sedláka“. Další se seznamují 

a snaží se zapamatovat si jména svých nových spolužáků. Než se nadějí, odbíjí dvanáctá       

a je čas oběda. Aktivita střídá aktivitu. Samozřejmě že večer ti otrlejší loudí delší večerku, 

jiní  se snaží být nenápadní a ztratit se mezi chatkami. Opravdu NIKDO je přitom nevidí.        

I to patří ke školním akcím, to jsou chvíle, na které se vzpomíná na třídních srazech.   

 A moje postřehy? Je tu krásně, ať si říká, kdo chce, co chce, je s nimi (studenty) hezky, 

bezstarostnost mládí je nakažlivá. Asi pojedu (dobrovolně) příští rok znovu.  

           Mgr. Magdalena Miláková 
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Mgr. Jindřich Foltas (výchovný poradce), Mgr. Barbora Šeděnková, Ph.D. (školní metodik prevence) 
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Mgr. Petra Břímková (školní psychlog) 



 

 

 

Přehled umístění absolventů 2022 
Vysoké učení technické v Brně 

Fakulta strojního inženýrství – 1 
Fakulta elektroniky – 1 

Univerzita Palackého v  Olomouci 
Přírodovědecká fakulta – 2 
Právnická fakulta – 1 
Fakulta zdravotnických věd – 2 
Pedagogická fakulta – 1 
Fakulta tělesné kultury – 1 

Ostravská univerzita 
Filozofická fakulta – 2 
Pedagogická fakulta – 1 
Lékařská fakulta – 1 
Přírodovědecká fakulta – 5 

Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava 
Fakulta strojní – 2 
Ekonomická fakulta –  5 
Fakulta bezpečnostního inženýrství – 1 
Fakulta elektrotechniky a informatiky – 1 

Vysoká škola chemicko-technologická v Praze 
Ústav analytické chemie – 1 

Vysoká škola ekonomická v Praze 
Fakulta mezinárodních vztahů  – 1 

Masarykova univerzita v Brně 
Filozofická fakulta – 1 
Lékařská fakulta  – 2 
Pedagogická fakulta – 1 
Ekonomická fakulta –  1 
Právnická fakulta – 2 

Slezská Univerzita V Opavě  

Filozoficko-přírodovědecká fakulta – 1 
Univerzita Tomáše Bati ve Zlíně 

Lékařská fakulta – 2 
Fakulta ekonomiky a managementu – 1 

Univerzita Pardubice  
  Fakulta chemicko-technologická – 1 
Mendelova univerzita Brno  

Provozně ekonomická fakulta – 1 
Zahradnická fakulta – 1 
Fakulta regionálního rozvoje a mezinárodních studií – 1 

Univerzita Hradec Králové  – 1 
Veterinární univerzita Brno – 1 
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VOŠ –  2 
ArtCenter College of Design, Kalifornie – 1 
University College London  

  Faculty of Engineering Science – 1 
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Aktivní září 
 Začátek školního roku jsme zahájili víc než akčně. Tak například jsme zavítali na VŠB-TU 

na další ročník Art and Science letos zaměřený na recyklaci, využití odpadu. Aktuální téma 

nabídlo mnoho aktivit, kterých se studenti kvarty a kvinty se zájmem účastnili. Střílení 

laserovými zbraněmi, tvorba přívěsků a ozdob, kresby starými kreditními kartami, 

provázkem, alobalem nebo plastovým kelímkem, tisk na plátno, čínské písmo a pravý zelený 

čaj, geologické domino, výroba keramických ozdob – to jsou jen střípky z pestré nabídky. 

Dokázali jsme také postavit dvě pětičlenná družstva do soutěže, jejímž cílem bylo nasbírat 

co nejvíce bodů (vršky z plastových lahví) a za ně pak „nakoupit“ materiál pro stavbu lodě. 

Ta musela být funkční, tedy nejen se udržet na vodě, ale samozřejmě také dorazit               

co nejrychleji do cíle. Tam jsme ale bohužel nedopluli, byť vědomostně si naše družstva 

vedla velmi dobře. Důvod by se mohl zdát dost přízemní… museli jsme stihnout ten reálný 

koráb směřující k bíloveckým břehům. 

 Byla to bezva akce. Příští rok určitě pojedeme 

znovu a úspěch si nenecháme ujít!  
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Vody zkrátka až až … 
 Pro nás, maturanty, začal závěrečný rok na škole. Než se však začneme starat                 

o všechny náležitosti, které k poslednímu ročníku patří, měli jsme tu možnost vyrazit           

na vodácký kurz do Kroscienka nad Dunajcem v Polsku. 

Hned po příjezdu jsme však pochopili, že bude netradiční. Naskytl se nám pohled                

na rozvodněnou, místy vylitou řeku a deštivé počasí naznačovalo, že se situace jen tak 

nezlepší. 

  Sjíždění řeky jsme tedy nahradili pádlováním po přehradě. Taky jsme podstoupili 

výšlap na Tři Korony, prošli údolím řeky nebo vyrazili na výlet do nedalekých termálů. 

Zkrátka nikdo se nenudil. 

 I přes nepříznivé podmínky může celý kurz sloužit jako důkaz, že musíme počítat s tím,       

že nám život sice bude chystat nečekané překážky, ale je jen na nás, jak se s nimi 

vypořádáme. Organizátoři kurzu to zvládli na jedničku a za to jim od nás, studentů, patří 

velké díky. 

Tomáš Lev, 4. C 

 

Strom života 
 Organizace Strom života nabídla studentům tercie, kvarty a kvinty besedu o paliativní 

péči. Mnozí si řeknou, že smrt není zrovna téma, které je vhodné pro děti tohoto věku. 

Umírání stejně jako zrození je ale součástí života. A to studenti pochopili, ještě dlouhou po 

přednášce mezi nimi toto téma rezonovalo. Když jsme se v hodině společenských věd 

k dané problematice znovu vrátili, žáci reagovali, sdíleli zážitky, poznatky. Bylo zřejmé, že je 

téma zasáhlo, že si uvědomují, že nemoc či různé nehody mohou přijít kdykoliv a během 

několika vteřin obrátit člověku život naruby.  

 Zástupci Stromu života připravili modelové situace a umožnili studentům vžít se          

do situací, které nelze naplánovat, například srážka s vlakem v případě hluchého člověka, 

nevyléčitelně nemocný mladý zpěvák na prahu rozjíždějící se kariéry, infarkt sportovce, 

který je přesvědčen, že něco takového mu nehrozí atd.  

Fundovanost přednášejících – Hany Vavrečkové, DiS. a Mgr. Jany Šnerchové – a hlavně 

odpovědi na jakékoliv otázky byly tou nejlepší školou pro naše studenty.  

            Mgr. Magdalena Miláková 
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Srdíčkové dny 
 Ve dnech 4.–8. 10. se nám podařilo navázat na tradici Srdíčkových dnů, které probíhají 

pod patronací obecně prospěšné společnosti Život dětem. 

 Studenti nabízejí ke koupi drobné suvenýry (propisky, magnetky, magnetické kolíčky     

a záložky do knihy) – výtěžek z prodeje putuje na účet společnosti, která pomáhá 

nemocným, handicapovaným a opuštěným dětem. Podzimních Srdíčkových dnů se 

zúčastnili Barbora Dubáčová, Lucie Gorná, René Lazecký, Matěj Martinásek Karolína 

Pokorná, Monika Štábová a Lucie Zegzulková ze sexty a Karolína Buksová, Radka Homolová, 

Magdaléna Hořínková, Valentýna Hrnčířová, Veronika Kousalová, Barbora Macháčková, 

Aneta Pavlíčková a Nikola Pavlovičová ze 2. C. Studenti byli úspěšní, prodali většinu 

přidělených předmětů a výtěžek 11 500 Kč byl dne 13. 10. odeslán na účet společnosti. 

Všem zúčastněným děkujeme za pomoc při této charitativní akci a doufáme, že se se 

stejným úspěchem zúčastníme i dalších Srdíčkových dnů. 

RNDr. Radmila Horáková 
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Světový den duševního zdraví 
 Světový den duševního zdraví si od roku 1992 každoročně připomínáme 10. října. 

Hlavním účelem tohoto dne je zvýšení povědomí o důležitosti tématu duševního zdraví       

a jeho podpora. Zaměření letošního ročníku je ,,Duševní zdraví v nerovném světě“. 

 Jak pečovat o duševní pohodu a udržovat si své duševní zdraví, které je nezbytnou 

součástí celkového zdraví, se můžete dočíst v sérii zde:  

https://www.gmk.cz/skolni-psycholog. 

Mgr. Petra Břímková 

 

Rychlé čtení 
 Před několika lety, možná už před desetiletím, přišel do školy bývalý student Michal 

Zwinger. Měl vytvořený zajímavý program a chtěl našim studentům věnovat zkušební verzi 

metody rychlého čtení. Slovo dalo slovo a já jsem s poměrně velkým zájmem studentů 

vedla nový kroužek. Když se vloni chystal program na nový školní rok, napadlo mě vrátit se   

k zajímavosti, která přece jen není běžná. Navázala jsem staré spojení a zjistila, že aplikace 

vyhrála soutěž Vodafonu Nápad roku, že má verzi v několika jazykových mutacích,               

že zaznamenala i další drobné úpravy a že existují verze např. pro advokáty nebo lektory. 

Jedním z garantů této práce byl doc. PhDr. Richard Papík, Ph.D., vysokoškolský učitel 

Karlovy univerzity a Slezské univerzity. Právě docent Papík besedoval s našimi studenty       

o programu rychlého čtení i metodách čtení, o informačním vzdělávání a akademickém 

čtení. Záběr přednášky byl velký, dalších témat k besedě by se našla jistě celá řada. Co ale 

může těšit některé žáky, že se již v těchto dnech začnou učit číst s programem Rozečti se.           

Mgr. Magdalena Miláková 
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Kariérní den na GMK 

 Dne 10. listopadu proběhl na půdě GMK „Kariérní den“ pro studenty 4. ročníků. Tři 

přednášky, tři různé „instituce“ a mnoho informací pro studenty, tak by se dal stručně 

shrnout tento den. 

 Přednáška Mgr. Jany Gérykové, DiS. z Úřadu práce, kariérové poradkyně PhDr. Sylvie 

Navarové a příběhy podnikatelů Ing. Bc. Michala Ondry a Adama Milaty z projektu „Můžeš 

podnikat“ ukázaly studentům, jak po absolvování středoškolského studia vykročit vstříc 

dalším životním etapám. Dostalo se jim množství praktických informací ohledně úskalí 

volby VŠ nebo VOŠ, jak uspět u přijímacích pohovorů, zvládat nástup do prvního 

zaměstnání, případně zda se nepustit rovnou do vlastního podnikání. 

 Pozitivní zpětná vazba studentů k tomuto dni dává tušit, že jim jejich budoucnost není 

lhostejná a rádi se nechají inspirovat zajímavými lidmi. Toto zjištění dává energii i nám,        

a proto chystáme do budoucna další aktivity, které mohou maturantům pomoci                      

s nastartováním té správné kariéry. 

Mgr. Martin Šrubař , Mgr. Petra Břímková 

 

 

Naši studenti pomáhají v místní nemocnici 
 Velice si vážíme poděkování místní nemocnice za pomoc našich studentů. Jsme vděční, 

že máme ve svých řadách studenty, kteří jsou ochotni v náročných časech přiložit ruku k 

dílu. Děkujeme. 

Mgr. Magdalena Miláková 
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Olympiáda 
 Dne 17. 2. proběhlo na naší škole školní kolo Biologické olympiády kategorie A, B. 
Celkem se přihlásilo 7 studentů z druhého až čtvrtého ročníku. Všem patří velké 
poděkování a pochvala za nadstandartní práci. 
 
Kategorie B 
1. místo:   Vilém Koudela, 2. B – postupuje do krajského kola 

2. místo:   Matěj Martinásek, 2. A 

3. místo:   Antoním Vodný, 2. A 

4. místo:   David Číž, 1. B 
 

Kategorie A 
1. místo:   Tomáš Lev, 4. C – postupuje do krajského kola 

2. místo:   Petr Lindovský, 3. B 

3. místo:   Darina Madziová, 3. B 
 

Postupujícím do krajského kola přejeme hodně úspěchů a bystrou mysl. 
Mgr. Sylva Roháčková 
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BIOLOGIE 



 

 

 

Okresní kolo SOČ 
 Dne 19. 4. proběhla ve Frenštátě pod 

Radhoštěm tradiční soutěž ve středoškolské 

odborné činnosti, které se naše škola tradičně 

účastní. 

 Doba covidová dala zabrat i v této oblasti – 

účastníků bylo oproti ostatním letům velmi málo. 

Naše práce na téma „Systema organica insecta“ 

nicméně zaujala a z prvního místa postupuje      

do krajského kola. Velké poděkování si zaslouží 

její tvůrci – Eliška Böhmová a Tomáš Gilg. 
 

 
 
  
 
 
 

Úspěch v krajském kole SOČ 
 V květnu proběhlo na VŠB Ostrava krajské kolo SOČ (středoškolské odborné činnosti). 

Náš tandem Eliška Böhmová a Tomáš Gilg po vítězství v okresním kole dokázali i zde získat 

prvenství, a tak se svojí prací „Systema organica insecta“ postupují do celostátního kola, 

které proběhne 9. června v Kutné Hoře.  Snad i tam zaujmou svou jedinečnou prací. 

Mgr. Sylva Roháčková 
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Mgr. Lenka Fárková, Mgr. Sylva Roháčková, Mgr. Tereza Sláčalová, Ing. Mgr. Veronika Vavrečková 



 

 

 

Riskuj a staň se Biologickým milionářem 
 Jedinečná soutěž našeho gymnázia ve znalostech biologických pojmů maturantů           
z biologie. Ve středu si na milion znalostí dosáhla Veronika Chromíková ze 4. C. Celou soutěž 
provázela krásná atmosféra, kterou vytvořili studenti čtvrtých a třetích ročníků, kteří 
zároveň byli i nápovědou pro soutěžící. 
 
Z prvního kola této soutěže „Riskuj“ postoupili: 
Tomáš Lev, Vilma Bzonková, Veronika Chromíková – všichni žáci 4. C 
 
Výsledky druhého kola – „Biologický milionář“ 
1. místo: Veronika Chromíková 

2. místo: Vilma Bzonková 

3. místo: Tomáš Lev 

                                                                                                                                    Mgr. Sylva Roháčková 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Projekty Hlubina a Poušť 
 V letošním roce se podařilo udělat dva náročné projekty, kterých se zhostila třída 2. C 
a 2. B. Obě díla jsou vystavená ve vestibulu školy a hezky dekorují tento prostor včetně 
maleb na skle atria. Projekty se tvořily přibližně tři měsíce a studenti si odzkoušeli své role 
při tvorbě společné práce. Velké díky patří tahounům těchto prací – Markétě Chrástkové     
z 2. B a Radce Homolové z 2. C. 
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Dějepisná olympiáda 
 Dne 17. 1. 2022 proběhla na našem gymnáziu dějepisná olympiáda. Soutěžící se 
nezalekli náročného testu a bojovali do posledního dechu. Všem jim za účast děkujeme, 
vítězům blahopřejeme. Držíme palce do dalšího kola soutěže!  
 
Výsledky školního kola:  

 
 

 

Výsledky okresního kola: 
Nižší gymnázium: Amélie Káňová 5. místo, Nella Harvey 8. místo  
Vyšší gymnázium: Daniel Lochman 4. místo, Michal Karkoška 5. místo 
 
Kabinet dějepisu blahopřeje studentům k velmi pěknému umístění! 

Mgr. Pavlína Andreeová 

 

Kritika myšlení 
 Dne 16. 3. 2022 proběhla v aule Gymnázia Mikuláše Koperníka v Bílovci přednáška      
o kritickém myšlení. Přednášel doktor David Černín z Ostravské univerzity.  
 Doktor Černín nabídl několik příkladů, na kterých jsme si mohli otestovat náš 
skepticismus spolu s logickým uvažováním. Následně nám doktor Černín poskytl povrchní 
náhled na teorii kritického myšlení. V průběhu přednášky s námi interagoval (buď odpovědí 
na naši otázku, či otázkou, na kterou jsme měli odpovědět my). V tomto duchu byla nesena 
celá přednáška. V závěru byl dán prostor pro dotazy, kterých ale moc nebylo. Téma 
přednášky bylo totiž náročné, ale přínosné. 

          Vojta Jalůvka, 4. C 

 

To se cení! 
 Ve středu 6. 4. 2022 proběhlo na Gymnáziu v Bohumíně krajské kolo dějepisné soutěže 
pro středoškoláky. Tématem letošního ročníku byla 2. světová válka. Naši školu 
reprezentovalo trio Tomáš Gilg (3. B), Petr Sváček a Richard Holberg (oba 4. B). Myslím,     
že Bílovci ostudu neudělali, skončili na velmi pěkném 11. místě. 
 Jménem kabinetu dějepisu klukům blahopřeji a děkuji za odvahu, se kterou se do 
tohoto klání vrhli, protože… To se cení! 

Mgr. Pavlína Andreeová 

 Kategorie I. Body 

1. Nela Harvey 53 

2. Amélie Káňová 51 

 Kategorie II. Body 

1. Daniel Lochman 39 

2. Michal Karkoška 37 

3. David Číž 35,5 
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DĚJEPIS 



 

 

 

Cesta do pravěku 
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 Mgr. Pavlína Andreeová, Mgr. Jindřich Foltas, Mgr. Irena Janesová, Mgr. Pavel Mrva, Mgr. Petra Piková  



 

 

 

Vánoční zpívání 

Havárie potrubí nám zničila hudební zkušebnu 
 Máme smutnou zprávu. Dne 29. 3. došlo k havárii potrubí teplé vody na domově 
mládeže a k úplnému zničení hudební zkušebny a nahrávacího studia školy včetně 
veškerého vybavení. Škoda je vyhodnocena jako totální, předpokládaná cena                       
na vybudování nového zařízení se bude podle prvních odhadů blížit k částce 2 milionů.  
 Hudební zkušebna byla jediným profesionálním zařízením v dalekém okolí a jeho 
ztráta se dotkne činnosti mnoha amatérských i poloprofesionálních skupin. 
 Držte nám palce, aby se nám podařilo získat další finance na vybudování nové hubení 
zkušebny jako v roce 2013. 

      Ing. Vojtěch Skotnica 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 

18 

ESTETICKÁ VÝCHOVA HUDEBNÍ 



 

 

 

S inventárním číslem na čele aneb Unplugged očima 
pamětníka 
 Nechce se mi věřit, že poprvé jsem ty pocity zažívala v roce 1995. Bylo to v naší aule… 
Kdysi jsem s jednou třídou jezdívala na víkendy na chatu na Bečvu. Vždycky tam krásně hráli 
na kytary všechno, co tehdy letělo, třeba mého oblíbeného Cobaina, hráli divadlo, zkrátka 
bylo to fajn. A tehdy někoho napadlo, proč to nepředvést i na větším fóru, když to tak hezky 
umíme… 
 Tak nějak to všechno začalo, školní aula „narvaná“ k prasknutí, pár mikrofonů, kulisy     
z krepového papíru, obrovské nadšení a magická energie. Na to se nedá zapomenout. 
Stejně jako na slova tehdejšího pane ředitele Petra Bujoka, který když studentům děkoval, 
parafrázoval slavnou větu z filmu Casablaca: „Myslím, že tohle je začátek krásné tradice.“ 
 V pátek 6. června večer jsem si na jeho slova vzpomněla. Nebylo to v aule, ale                
v bíloveckém kulturáku, uplynulo téměř třicet let, trošku jiné prostředí i muzika, technika 
jako u profesionálů. Ale jedna věc zůstala stejná – ta neuvěřitelná energie, která z pódia 
sálala, nadšení mládí. Na to se hezky kouká, je to nakažlivé a taky je hezké vrátit se na chvíli 
v čase. A také je fajn vidět studenty jinak než ve školních škamnách. 
Myslím, že i toto je kousek toho „ducha školy“. 
Děcka, díky! Byl to krásný zážitek. 

           Mgr. Pavlína Andreeová 
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Mgr. Jindřich Foltas, Mgr. Barbora Krayzlová, Mgr. Radmila Štipková  
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Sekunda a Rosana 
 Díky projektu Šablon II. jsme u nás ve škole v sekundě v hodinách estetické výtvarné 
výchovy uvítali místní malířku Rosanu de Montfort. 
 První skupina žáků se pustila do díla. Pod vedením Rosany se štětce kmitaly, barvy      
od jejich štětin odletovaly a prsty se zamazávaly. Tempo bylo enormní, nebyl čas na oddech. 
 Zpočátku nevěřícím si žákům začaly pod rukama vznikat nádherné malby. 
A jak to dopadlo? To se dozvíte na vernisáži, která se bude konat po skončení projektu. 

     Mgr. Irena Janesová 

 

Sekunda a Rosana II. 
 Jedeme dál! Krajiny jsou namalovány. Teď přišel čas na abstrakci. 
Skvrna za skvrnou, flek za flekem a hle – díla „světového“ formátu jsou na světě.  
Děkujeme Rose! 
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ESTETICKÁ VÝCHOVA VÝTVARNÁ     



 

 

 

Jak se rodí betlém 
 Je to už nějaký ten týden, co jsme s kolegyní Irenou dostali pozvánku na nevšední 
setkání. Na ulici před Tělovýchovnou jednotou Spartak Bílovec na nás čekal šéf bíloveckých 
rybářů Martin Holub. Zavedl nás do kanceláří rybářského svazu a my jsme byli ohromeni. 
Všude kolem nás byly vyřezané postavy z betléma: Marie, Josef, andílci, ovečky, velbloud, 
oslík…Jen je všechny vymalovat. A to byl úkol pro naše žáky. Postavy byly v životní velikosti, 
ale my jsme se nezalekli. Postupně jsme na nich pracovali z našimi primány, sekundou, 
tercií i sextou či 2. BC. Jak můžete vidět z fotek, postupně se nám pod rukama zrodilo 
monumentální dílo! Nejpozději od pondělka 13. 12. bude k vidění ve vstupu do našeho 
gymnázia a těsně před svátky u něj budou bílovečtí rybáři na Medvědí boudě prodávat 
kapry a poté zkrášlí prostory, které vlastní město Bílovec naproti kostelu sv. Mikuláše            
v horní části náměstí. Tak přijďte, to přece musíte vidět! 

    Kolektiv organizátorů 
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Mgr. Radim Bejlovec, Mgr. Irena Janesová 



 

 

 

Mon Ami 7. 3. 2022, 12:00 
 Opět jsme se setkali s malířkou Rosanou de Montfort. Tentokráte na besedě                  
o sběratelství obrazů, o galerijním provozu a o řadě dalších témat. Byli jsme příjemně 
překvapeni, jak závratně stoupá cena obrazů a jak potencionálně výhodná tato investice je. 
Vzhledem k našim malířským úspěchům v projektu zapojení odborníka do výuky jsou 
všechny naše obrazy (momentálně vystavené ve vestibulu školy) vlastně trumfem v rukávu! 

 Kolektiv organizátorů 

 
  
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ve vestibulu gymnázia bude po dlouhé době opět 
vernisáž! 
 Milí přátelé naší školy, dovolte nám, abychom vás pozvali na jedinečnou akci, která se 
nebude hned tak opakovat! 
A jaký bude program vernisáže? 
1. Akci zahájí hudební trio Eliška Šindelová, Terka Razimová a Anička Šrubařová. 
2. Poté si vyslechneme úvodní slovo výtvarnice Rosany de Montfort. 
3. No to naváže duo Anička Šrubařová a Štěpán Meluch. 
4. Pak se vydáme na společnou komentovanou prohlídku obrazů, které namalovali žáci 

ze sekundy a z výtvarné sekce třídy 1. B. 
5. Výstavu zakončí žáci sekundy se sólisty Martinem Šimonem na housle a Honzou 

Martináskem na akordeon. 
 

Na začátku jsme nevěděli, do čeho jdeme … 
 Byl čtvrtek, 26. 5. 2022, krásný den, pohoda, všude spousta usměvavých lidí… 
Vernisáží vrcholí náš výtvarný projekt. Vystavují všichni, skoro padesát autorů, žáků našeho 
gymnázia. Vernisáž uvádějí učitelé výtvarky a hudebky, vystupují hudebníci se sekundy, vše 
ve spolupráci s paní malířkou Rosanou de Montfort. … 
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To musíte příště vidět, nejde to popsat… 

Organizátoři 
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Výtvarku dnes učím já 
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Exkurze do Firmy Thermo Fisher Scientific 
 Dne 9. 5. 2022 se 23 studentů druhých ročníků Gymnázia Mikuláše Koperníka v Bílovci 
společně s vyučující fyziky R. Horákovou zúčastnilo exkurze do brněnské firmy Thermo 
Fisher Scientific, která se specializuje na vývoj a výrobu špičkových analytických přístrojů, 
především elektronových mikroskopů a spektrometrů. Exkurze začala humorně – všichni     
si museli obléci jednorázové kombinézy a použít návleky a čepice, protože výroba citlivých 
přístrojů je nesmírně náročná na čistotu a bezprašné prostředí. 
 Během prohlídky měli studenti možnost seznámit se s principem činnosti 
elektronového mikroskopu a spektrometru, jejich montáži a praktickým využitím                  
a prohlédli si obrázky pořízené elektronovým mikroskopem, např. hrot zubní vrtačky nebo 
vlákno žárovky. 
 Po ukončení exkurze do výrobních části přišel mezi studenty generální ředitel firmy 
Petr Střelec, absolvent matematické třídy bíloveckého gymnázia z roku 1983, který krátce 
zavzpomínal na středoškolská studia, popsal svoji profesionální dráhu a zejména doporučil 
studium tzv. „tvrdých“ věd – matematiky, fyziky, chemie… 
 Úplným závěrem pobytu v brněnské firmě byl krátký test, ve kterém si studenti 
vyzkoušeli, co si z prohlídky pamatují – tento test je soutěžní, účastní se ho všichni 
studentští návštěvníci. Test bude vyhodnocen na konci května a vítěz obdrží MacBook Air 
od značky Apple. 
 Exkurze byla zajímavá, přínosná a jsme rádi, že nám představitelé firmy nabídli 
možnost navštívit tento podnik každý rok. 

               RNDr. Radmila Horáková 
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FYZIKA 



 

 

 

Na den vědcem 
 Univerzita Pardubice pod organizačním vedením Ing. Bc. Patrika Čermáka, Ph.D. 
z Ústavu aplikované fyziky a matematiky z Fakulty chemicko-technologické pořádá soutěž 
s názvem Na den vědcem. Témata roku 2021 byla následující: Ariel, Oberon, Titania. Jedná 
se o tři měsíce Uranu. Náš student Daniel Lochman z 2. B napsal esej na téma Ariel, která 
zaujala odbornou porotu natolik, že se stal vítězem mezi středoškoláky v České republice. 
Dankova esej byla zveřejněna na oficiálních webových stránkách NASA. Gratulujeme 
k mezinárodnímu úspěchu a děkujeme za vzornou reprezentaci našeho gymnázia! 

 
Mgr. Markéta Tesařová 
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RNDr. Samuel Caltík, Ph.D., Ing. Mgr. Vladimír Dresler, RNDr. Radmila Horáková, Ing. Vojtěch Skotnica 



 

 

 

Chemická olympiáda 
 Stejně jako každý rok jsme si porovnali své chemické znalosti a dovednosti v rámci 
chemické olympiády. Tento rok opět v laboratoři, protože online verze byla sice fajn, ale na 
opravdové chemické náčiní jsme si “nesáhli”. Školního kola se zúčastnili vybraní zájemci, 
kteří vyplnili teoretickou část v domácím prostředí a následně své síly porovnali v rámci 
testu a laboratorního cvičení. 

                  Mgr. Tereza Sláčalová 
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CHEMIE  



 

 

 

Exkurze do Třineckých železáren 
 V rámci exkurze z předmětu chemie jsme se přenesli do ocelového města – Třineckých 
železáren. Zblízka jsme se podívali na provoz vysoké pece, odpich železa, navštívili 
analytické laboratoře Enviform a přímo v provozu jsme ve válcovně sledovali výrobu drátů   
a kolejnic. Prohlídka skvěle doplnila naše teoretické vědomosti. 

               Mgr. Tereza Sláčalová 
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Mgr. Lenka Fárková, Mgr. Jan Hruška, Mgr. Tereza Sláčalová 
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Soutěžní přehlídka studentských programů 
 Dne 21. 4. 2022 proběhl již 13. ročník Soutěžní přehlídky studentských 
programů. Soutěž se konala na Gymnáziu Volgogradská v Ostravě-Zábřehu. V letošním 
ročníku soutěžili dva naši maturanti – Michal Bravanský a Jakub Zegzulka, oba z oktávy. 
Přestože dnes psali maturitní slohovou práci z jazyka anglického a přijeli na soutěž se 
zpožděním, nic nebránilo tomu, aby v soutěži obstáli co nejlépe. Jakub se svou prací obsadil 
pěkné třetí místo. Ostřílený a soutěžemi zkušený Michal nenechal nikoho na pochybách,     
že je nejlepší. Právem mu náleží první místo v soutěži. 
 Oběma žákům děkujeme za reprezentaci školy a přejeme hodně štěstí a úspěchů         
u maturitních zkoušek. 

Mgr. Svatava Fojtíková 
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INFORMATIKA A VÝPOČETNÍ TECHNIKA 



 

 

 

Hydrogen Horizon Grand Prix 
 Začátkem dubna jsme se zúčastnili soutěže Hydrogen Horizon Grand Prix. Soutěžním 
úkolem bylo sestavit model automobilu, který pro pohon elektromotoru částečně využívá 
vodíkových článků. V konkurenci zkušenějších týmů se nám bohužel nepodařilo dosáhnout 
předního umístění. Naše skupina si nicméně vysloužila pochvalu organizátorů za bojovnost 
a studenti již nyní plánují inovace do příštího ročníku. 

     Ing. Vojtěch Skotnica 
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Mgr. Svatava Fojtíková, RNDr. Zdeněk Kramář, Ph.D. 



 

 

 

Seminář z informatiky a výpočetní techniky,             
3. ročník 
 Cílem předmětu je seznámit studenty se základy algoritmizace, moderního 

programování    a vývoje software. Studenti poznají moderní vývojové nástroje a základy 

objektově orientovaného programování. Seznámí se s pojmy třída, objekt, dědičnost, 

polymorfismus, kompozice, pole, seznam, fronta, zásobník, knihovny. 

Mgr. Svatava Fojtíková, RNDr. Zdeněk Kramář, Ph.D. 

 

Seminář z informatiky a výpočetní techniky,             
4. ročník 
 Cílem předmětu je seznámit studenty se základy algoritmizace, moderního 

programování a vývoje software a navazuje na znalosti předmětu Programování I. Studenti 

se naučí vytvářet grafické uživatelské rozhraní programů, seznámí se s vhodnou 

architekturou programů a základními třídícími algoritmy. 

Mgr. Svatava Fojtíková, RNDr. Zdeněk Kramář, Ph.D. 
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Prima v knihovně 
 Prima vyrazila 5. října do bílovecké knihovny. Chodí do ní sice třicet jedna žáků, ale jen 
zlomek z nich pochází z Bílovce a má svou kartičku do knihovny. Byl proto nejvyšší čas 
ukázat jim naši parádní knihovnu.  
 V knihovně, kterou jsme měli jen pro sebe, se našich nejmladších žáků ujal pan 
knihovník Tomáš Ocásek. Nejprve vysvětlil, jak to v knihovně chodí, jak funguje katalog, co 
to je desetinné třídění knih, a poté nám ukázal samotnou knihovnu. Kluci hledali knížky 
o Minecraftu, holky se zabývaly knižní výzvou. Čas utekl hrozně rychle a primáni museli zpět 
do školy. Moc se jim nechtělo. Někteří si chtěli ještě něco dočíst, jiní zase potřebovali najít 
nějakou další důležitou knížku ...  
 Bílovecká knihovna je prostě super, shodli se.  

                 Mgr. Irena Janesová 
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Školní kolo Olympiády z českého jazyka 
 Po loňských covidových online kolech OČJ jsme se zase letos dočkali normálu. Celkem 
21 žáků zasedlo 20. ledna do lavic, aby se poprali s mluvnickým testem i slohovou prací. 
Kromě ostřílených borců se letos zúčastnili i noví milovníci mateřského jazyka, což je 
potěšující. Všichni si vedli velmi dobře, nicméně do okresního kola, které se uskuteční          
v Novém Jičíně v úterý 29. 3., mohou z každé kategorie postoupit jen dva. Nižší gymnázium 
budou reprezentovat Nela Harvey z kvarty a Veronika Sukupová z tercie, čest vyššího 
gymnázia budou hájit Tomáš Lev ze 4. C a Soňa Šrubařová z kvinty. Držíme palce. Kompletní 
výsledky přinášíme v přiložené tabulce. 

       Mgr. Jindřich Foltas 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

36 

Mgr. Pavlína Andreeová, Mgr. Radim Bejlovec, Mgr. Jindřich Foltas, Mgr. Irena Janesová 

I. kategorie   max. 30+20   

       

Pořadí Jméno Příjmení Třída Mluvnice+sloh Body celkem Okresní kolo 

1. Nela Harvey 9. A 27+17 44 postup 

2. Veronika Sukupová 8. A 24+11 35 postup 

3.  Anežka Rafajová 9. A 13+13 26 náhradník 

       

       

II. kategorie   max. 30+20   

       

1. Tomáš Lev 4. C 26+19 45 postup 

2. Soňa  Šrubařová 1. A 27+18 45 postup 

3. Marie Anna Feilhauerová 4. A 24+20 44 náhradník 



 

 

 

Veleúspěšné okresní kolo OČJ 
 V úterý 29. 3. 2022 proběhlo v Novém Jičíně po covidové pauze okresní kolo 
Olympiády v českém jazyce.  Všichni studenti, kteří nás zastupovali, prokázali, že mluvnici      
i sloh dokonale ovládají. Toto smělé tvrzení dokládají i výsledky. V kategorii II (střední školy 
a vyšší gymnázia) jsme dosáhli maximálního úspěchu – Soňa Šrubařová z kvinty (nováček   
ve své kategorii) porazila všechny, dokonce i maturanta Tomáše Lva ze 4. C, který se umístil 
hned za ní. Také v mladší kategorii jsme si vedli více než dobře. Nela Harvey skončila          
na nepopulárním 4. místě, ale k bronzovému stupínku jí chyběl pouhý půlbod. 
 Všem našim olympionikům děkujeme za příkladnou reprezentaci školy a Soni                 
a Tomášovi držíme palce i v krajském kole. 

        Mgr. Jindřich Foltas 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Postupujeme do celostátního kola Olympiády 
v českém jazyce 
 Ani v krajském kole češtinářské olympiády, které se uskutečnilo 25. 4. v Ostravě, naši 

studenti nezklamali. Tomáš Lev ze 4. C obsadil stříbrnou příčku a vybojoval si tak účast          

v celostátním kole. Soňa Šrubařová z kvinty, benjamínek ve starší kategorii, si také nevedla 

vůbec špatně a umístila se na 12. místě. Oběma soutěžícím děkujeme za vzornou 

reprezentaci školy a Tomášovi přejeme, aby úspěch z krajského kola v tom celostátním 

minimálně zopakoval. 
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Mgr. Magdalena Miláková, Mgr. Radmila Štípková, Mgr. Vít Šustek, Mgr. Markéta Tesařová 



 

 

 

Celostátní kolo OJČ 

nebo také 

Co mě motivuje, proč stále ještě učím… 
 Mám podat informaci o celostátním kole OJČ. Osobně jsem nebyla přítomna, a tak si 
dovolím citovat přímého účastníka. Takto mě Tomáš Lev, dnes již úspěšně přijatý             
na 3. lékařskou fakultu Univerzity Karlovy, informoval o svých dojmech: 
 Včera jsem dorazil z ústředního kola OČj. S sebou jsem si přivezl 9. místo (z 25), 
a hlavně mnoho zážitků a nových přátel. 
 Podívali jsme se do místního želivského kláštera, Vlašimi, na kondrackou faru a horu 
(spíš kopec) Blaník. 
 Všichni účastníci byli rozdělení do čtyř pracovních skupin (PrSků – ten můj Východ se 
skládal z Moravskoslezského, Olomouckého a Zlínského kraje), které vedli dva bývalí 
účastníci (Prskavky). Každý večer si jeden Prsk pro ostatní připravil krátké divadelní 
představení a pár her. Ve čtvrtek jsme (vy)hráli volejbalový miniturnaj. 
 Co se týče úkolů, postupně jsme dostali dva gramatické, dva slohové úlohy a jeden 
mluvní projev. Ve slohu jsme museli volně zpracovat téma Jak jsem potkal radost a Stalo se 
na kondracké faře (to o faře ovšem ve formě scénky – dramatu). Na přípravu projevu jsme 
měli tři minuty, poté jsme měli jednu minutu o zadaném tématu mluvit před komisí (Můj 
koníček je, ale...)  
 Děkuji za všechny čtyři roky, které jsem mohl i s Vámi na gymplu prožít. Budu na Vás 
vzpomínat celý život.  
Tak asi proto…       

Mgr. Pavlína Andreeová 
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Setkání s básníkem 
 Ne každý má tu čest setkat se s básníkem, který to „dotáhl“ až na stránky učebnic. 
Nám se to povedlo! Díky naší češtinářce jsme se 24. 3. 2022 v literární kavárně MonAmi 
setkali s ostravským poetou Petrem Hruškou, autorem sbírek Darmata či Obývací pokoje. 
Petr Hruška nás provedl nejen svou tvorbou a ostravským undergroundem, ale představil 
nám také další autory, především svého blízkého přítele, dnes už klasika české prózy Jana 
Balabána. 
 Jeho neotřelé vystupování, upřímnost a smysl pro humor změnily některým z nás 
pohled na poezii. Petr Hruška je dokladem toho, že básník nemusí být vždy jen vážený kmet 
píšící pravidelným veršem. 
 Poezie vzbuzuje emoce a má smysl, i když se leckterým zdá zbytečná. Ne vždy ji 
musíme plně chápat, hlavně že se líbí, nebo ne? Náš básník to vyjádřil poněkud peprněji: 
„Ty v…, i nerozumět něčemu může být zážitek!“ 
 A nám se líbila nejen tvorba Petra Hrušky, ale oslovil nás i jako člověk. Troufám si říct, 
že aspoň některým z nás poopravil pohled na poezii. 
Prostě, jak už kdosi moudrý řekl: 
„Trocha poezie nikoho nezabije.“  

                      Vilma Bzonková, 4. C 
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Vítězná esej o svobodě slova 
  Je mou milou povinností Vám oznámit, že náš student Daniel Lochman (2. B) získal 
letošní Cenu Bronislavy Müllerové za esej o svobodě slova. Jedná se o soutěž, která 
připomíná zásluhy žen a mužů, kteří se podíleli na tvorbě, technické produkci a distribuci 
nepovolených tiskovin (tzv. samizdatu) v době nesvobody v letech 1948–1989. Ani Danek 
zřejmě netušil, když svou esej psal, jak dané téma nabude na aktuálnosti v současném 
světě. O to víc si jeho úspěchu ceníme. Děkujeme za zviditelnění našeho gymnázia v rámci 
Vzdělávací nadace Jana Husa. Dankova esej obstála v konkurenci jak studentů z České 
republiky, tak i ze Slovenska. Slavnostní předávání proběhne v pátek 8. dubna 2022 v sále 
Dietrichsteinského paláce Moravského zemského muzea v Brně. Danku, užij si to! 

    Mgr. Markéta Tesařová  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stručná polemika o problematice jednoty svobody  
a kulturních diferencích napříč světem 
 Alexis de Tocqueville v závěru svého díla snad nejvýznamnějšího nepokládá svobodu 

za cosi celistvého ve svém významu napříč jednotlivými národy, nýbrž dovoluje si vyslovit 

tvrzení, že kulturní jakož i historické a jiné skutečnosti diferencují jednotlivé země natolik, 

že unilaterální koncepce svobody, jak bývá veskrz přístupem idealistů často pojímána, není 

něčím, co bylo by možné implementovat globálně bez toho, aby takový pokus přispěl 

v mnoha zemích k mravnímu úpadku a eventuálně i tyranidě jedince. Autor v tomto ohledu 

nepochybně spadá mezi sociologicky orientované politology, jací prosazovali své 

individualistické myšlenky ve jménu tehdejšího celospolečenského romantismu. 

teoretickou (k jaké snad mohlo by být možné dospět v dalekém budoucnu), v níž nemusely 

by vyslovené teze již zcela platit, nýbrž že podnícen k tomuto výkladu problematiky 

svobody je tehdejším politickým uspořádáním, které naplno takříkajíc nahrávalo onomu 
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Domnívám se, že nehodnotí situaci teoretickou (k jaké snad mohlo by být možné dospět 
v dalekém budoucnu), v níž nemusely by vyslovené teze již zcela platit, nýbrž že podnícen 
k tomuto výkladu problematiky svobody je tehdejším politickým uspořádáním, které 
naplno takříkajíc nahrávalo onomu v jistém ohledu pesimistickému precedentu. Impéria se 
tehdy bujaře rozrůstala, přičemž každé si urputně chránilo nejen svá nejrůznější koloniální 
území, nýbrž i vlastní kulturní bohatství, v němž lze spatřovat sílu, pokud pohlížíme             
na národ jako  na základní jednotku lidského uspořádání, ale i slabost, pokud se snažíme 
lidstvo pokládat za jednotnou frakci, jaká měla by přejímat shodné ideály. Je ovšem možné 
alespoň v rovině teoretické dospět k něčemu, v čem bychom se mohli přenést přes tuto 
natolik problematickou koncepci, k něčemu, co mohli bychom nazývat „univerzální 
svobodou“? 
 Je očividné, že pokud vycházíme z dobových tezí a nahlédneme na současný svět, 
musíme připustit, že dospěl ke značným změnám. Nejedná se pochopitelně jen o změny 
ekonomické, jaké lze vnímat nejčastěji, ani pouze o změny sociální, k nimž inklinují naše 
úvahy snad nejvíce při příležitostném pročítání dobových pramenů, nýbrž i o změny 
kulturní, na jejichž důležitost se velice často zapomíná. Není pravdou, že by vymizely 
problémy, jaké autor nastiňuje velice věcně i správně, nýbrž pokračování globalizace nutně 
zapříčinilo postupné kulturní směšování. Skrze masmédia, vzniklá ve 20. století a dále se 
rozvíjející i ve 21. století, došlo jen k dalšímu urychlování tohoto jevu, jaký se v minulosti 
děl mezi jinak izolovanými makroregiony zejména skrze obchodní vztahy, kvůli čemuž 
postupoval jen nepatrnou rychlostí. V zásadě tedy můžeme říci, že takovou otázku lze 
přetransformovat do daleko rozklíčovatelnějšího dotazu: „Jsou rozdíly mezi lidmi                 
na jednotlivých místech natolik malé, aby mohli všichni žít dle univerzálního kréda oné 
klasické liberální (či libovolné jiné, však ta výše zmiňovaná je nejběžněji užívanou) koncepce 
svobody?“ První ze dvou pohledů na danou otázku můžeme si nastínit skrze myšlenkovou 
představu jediného univerzálního jazyka, jímž by spolu hovořili všichni lidé. Druhý pohled 
pak je možné představit si pomocí příběhu o Plejádách. 
S první myšlenkou přicházejí mnozí významní myslitelé, mezi nimi například François Ost.  

Ost nejen mimo jiné správně poukazuje na to, že takový jednotný jazyk by přinesl 
neúprosné utrpení z hlediska bohatosti komunikace, již jsme schopni činit, jakož                      
i samotného duševního bohatství lidského rodu, nýbrž zejména zmiňuje informaci pro nás 
krajně podstatnou: I kdyby všichni na světě hovořili plynule např. anglicky, vlivem vlastní 
historie utvořil by si takový národ dialekt natolik odlišný, že by byl jen obtížně srozumitelný 
mluvčím odjinud (kupříkladu takový průměrný texaský mluvčí těžko by našel společnou řeč 
s běžným obyvatel Hókaida). Dále Ost upozorňuje na to, že by si nebyli bližší ani 
porozuměním, naopak by si snad neměli říct už opravdu skoro nic. Pokud připustíme, že ani 
tak radikální globalizační zásah, jako je unifikace společnosti skrze jediný jazyk, není 
dostačující, je velmi nepravděpodobné, že cokoli jiného do budoucna by mohlo sblížit celé 
lidstvo do takové míry, aby bylo schopno stejného náhledu na svobodu jako takovou,           
a  tudíž snést bez následků implementaci jednotného systému demokracie. 
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 Druhý náhled na celou věc můžeme demonstrovat skrze příběh o Plejádách. V řecké 
mytologii existuje příběh o 7 dcerách Atlasových, kteréžto jal se znásilnit hrdý lovec Orion. 
Titán chtěl pochopitelně tak hrůzné věci zabránit, však nemohl, neboť mu bylo uloženo 
držet na svých bedrech širá nebesa. A tak museli bohové přistoupit k tomu, že nebohé 
panny proměnili v zářící skupinku hvězd, jaké pak můžeme pozorovat na obloze. Zajímavé 
však na celé věci je zejména to, že příběh velice podobný vyprávěli si také původní 
obyvatelé Austrálie, v jejichž australských mýtech tentokrát skupina lovců na kánoi 
pronásleduje ony sestry, jakož i v Japonsku, kde jsou sestry známé jako „Subaru“ součástí 
mytologie nejpradávnější. Je skutečně s podivem, že kultury toliko izolované i svébytné, jak 
jsme si výše nastínili, hovoří o mýtech natolik podobných. Jistá studie nedávno publikovaná 
přichází s odvážnou hypotézou. Hovoří o tom, že prvotní Příběh o Plejádách mohl existovat 
v dobách před 55 000 až 100 000 lety, tedy dávno předtím, než se lidstvo vydalo na 
nejrůznější světové strany, kdy ještě setrvávalo v prvotní domovině, kterou jim poskytoval 
africký kontinent. Vezmeme-li takovou hypotézu v úvahu (spolu s myšlenkou                       
tzv. nostratického jazyka, která s ní souvisí velice blízce), náhle musíme spatřit, že jednotlivé 
kultury mohou snad být vzájemně do jisté míry odlišné jedna od druhé, však že ve výsledku 
všechny vycházejí z jediného zdroje. A pakliže i metanarativy, v jaké obrací se onen původní 
motiv u jednotlivých skupin obyvatelstva, jsou si tak neuvěřitelně blízké, není ve výsledku 
libovolná nepatrná odlišnost zanedbatelná, pokud přijmeme základní a jednotnou ideu 
svobody za právě takový univerzální metanarativ, jehož funkce je kompatibilní se samou 
skutečností, že řadí se ke stejné lidské rase? 
 O tom, zdali je takový dokonale jednotný ideál možný někdy v budoucnosti, bychom 
mohli spekulovat dále, aniž bychom se zřejmě dobrali jednoznačného výsledku. A já, žel, 
nemám duševních sil, abych ctěnému čtenáři dodal odpověď, která by byla nějak 
uspokojivá ve své jednoznačnosti. Mým cílem zde nebylo problematiku natolik komplexní 
nějak skutečně posunout dále, než dokázali jiní (dvojstránková esej středoškoláka 
pravděpodobně není schopna dosáhnout něčeho takového), ale pouze ukázat, že se jedná  
o něco daleko složitějšího, než mnohdy jeví se na první pohled. To je důležité, jak se 
domnívám, daleko častěji vyzdvihovat, neboť je vidno, že na to nejen aktivisté, ale i celé 
velmocenské vlády, jaké pokoušejí se o střemhlavou unilaterizaci demokratických systémů 
podle vlastních měřítek i představ (byť zde nepochybně hrají svou roli i ambice mocenské), 
zjevně zapomínají. Neuvědomují si přitom, k jak vážným důsledkům může taková 
neopatrná implementace vést, a diví se pak vždy, když dojde v dané lokalitě k dalšímu 
vojenskému střetnutí či snad nastolení zcela nové tyranidy jedince, na niž upozorňuje již    
de Tocqueville v závěru své knihy. K tomu, jestli se taková diskuze rozvine alespoň mezi 
odbornou veřejností (natožpak veřejností širší), stavím se poměrně skepticky. A ač bych rád 
doufal v to, že se v této oblasti do budoucna něco změní, nejsem toho bohužel schopen.  
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Den s jazyky na GMK 
 Jaké jsou? Jak znějí? Kde a k čemu je můžeme použít? To jsme zjišťovali při Dni jazyků 
u nás na GMK! 
 V březnu se u nás na gymnáziu odehrál Den s jazyky, při kterém mohli nejen žáci naší 
sekundy, ale i žáci 6. ročníků ZŠ Komenského v Bílovci poznat němčinu, francouzštinu, 
ruštinu a španělštinu. Žáci těchto tříd si v současné době volí svůj druhý cizí jazyk. Akce 
měla za cíl dětem ukázat, jak tyto jazyky vypadají, jak znějí, kde a k čemu je můžeme dobře 
využít. 
 Věříme, že se žákům jazyky líbily a že se jednou některý z nich stane nedílnou součástí 
jejich životů. 
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Anglické divadlo  
 Ve čtvrtek 11. 11. 2021 měli žáci 3. a 4. ročníků možnost zhlédnout divadelní 

představení v angličtině, The History of England, Part 1, v podání The Bear Educational 

Theatre. Interaktivní formou herci seznámili žáky s dějinami Anglie od doby Keltů až po 

konec vlády Jindřicha VIII. Hra se velmi líbila a my se již nyní těšíme na další pokračování. 

Mgr. Marie Indráková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výsledky Olympiády z anglického jazyka 
 V prosinci proběhla na naší škole Olympiáda z anglického jazyka. Studenti soutěžili      

ve třech věkových kategoriích. V prvním písemném kole celkem 72 studentů předvedlo své 

znalosti při poslechu, čtení, gramatickém testu i písemném projevu. Všichni podali velmi 

dobré výkony, ale do druhého ústního kola, jich bylo možné vybrat pouze 19. Ústním 

projevem všech studentů jsme byli nadšeni a rozhodování nebylo snadné, hodnotili jsme 

jejich slovní zásobu, použitou gramatiku, plynulost projevu a výslovnost. 
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Zde jsou výsledky: 
6. a 7. ročník  
1. Vojtěch Dlabaja 
2. Oliver Šindler 
3. Prokop Volný 
 
8. a 9.ročník  
1. Alice Schindlerová 
2. Amélie Káňová 
3. Aisha Bauková 
 
1.– 3.ročník 
1. Karin Poppová 
2. Tomáš Jelínek 
3. Alexandra Brossmannová 
 

 Vítězové, tedy Tomáš, Alice a Karin, nás budou reprezentovat v okresním kole v březnu 
2022. Budeme jim všem držet palce.  
Krásné Vánoce, zdraví, pohodu a lásku. Těšíme se na vás v novém roce. 

           Vyučující anglického jazyka 
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Mgr. Eva Bochenská, Mgr. Marie Indráková, Mgr. Gabriela Martinásková 



 

 

 

Okresní kolo Olympiády v anglickém jazyce 
 Tak jako každý rok se žáci našeho gymnázia zúčastnili okresního kola olympiády 
v anglickém jazyce v Novém Jičíně, které proběhlo ve dvou termínech: 15. a 18. března 
2022. V kategorii I.B se na druhém místě umístil Vojtěch Dlabaja ze 7. A, třetí pozici 
v kategorii II.B obsadila Alice Schindlerová z 9. A a v kategorii III.A vybojovala Karin Poppová 
z 2. A třetí místo.  
 V soutěži museli žáci prokázat své schopnosti nejen v ústní části, kde odpovídali na 
záludné otázky, ale také vynikat v poslechové a didaktické části. Všichni tři žáci si vedli 
skvěle a patři jim za to nejen gratulace, ale také velký dík za vzornou reprezentaci školy.  

        Mgr. Hana Orlová 

Překladatelská soutěž 
 XVII. ročník překladatelské soutěže, kterou pořádá Ostravská univerzita, přinesl našim 

žákyním vyššího gymnázia v březnu velké úspěchy. Tato soutěž nabízí svým účastníkům 

možnost volby mezi překladem literárního a odborného textu z široké škály jazyků              

od angličtiny, přes francouzštinu, španělštinu, němčinu, ruštinu, latinu… Každý překladatel 

musí mít vysokou úroveň nejen cizího jazyka, ale i skvělou úroveň jazyka mateřského. Takže 

medailová umístění jsou výsledkem dobře odvedené práce jak vyučujících cizího jazyka, tak 

vyučujících češtiny a především soutěžích.  Daniela Vojkůvková (sexta) obsadila 2. místo se 

svým překladem odborného textu z angličtiny z 66 soutěžících a Soňa Šrubařová (kvinta) 

získala 3. místo se svým překladem literárního textu z 26 soutěžících. Oběma žákyním 

děkujeme za vzornou reprezentaci a zviditelnění naší školy v univerzitním prostředí.  

         Mgr. Karolína Neumannová, Mgr. Markéta Tesařová 
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Mgr. Karolína Neumannová, Mgr. Hana Orlová,  Mgr. Martin Šrubař 



 

 

 

Projektový den s angličtinou 
 Dne 9. 6. 2022 se žáci tercie zúčastnili projektového dne Záchrana planety, 
s podtitulem Superhrdinové, který realizovala jazyková škola Hello v Ostravě. V Sadech 
Milady Horákové žáci plnili na několika stanovištích různé úkoly (šifry, práce s texty, 
komiksy, videa), které prokazovaly jednak znalosti angličtiny, ale také jejich schopnosti 
komunikovat, řešit problémy, spolupracovat v týmu. Všem účastníkům se akce moc líbila      
a naše děti si ze strany jazykové školy vysloužily pochvalu za nadstandartní znalost 
anglického jazyka.  

    Mgr. Karolína Neumannová, Mgr. Hana Orlová  

Fotky na adrese: 
https://drive.google.com/drive/folders/1Tu1pOeRLVlG2F-c1GaJREFd7J1Rnrq3b?

usp=sharing 
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https://drive.google.com/drive/folders/1Tu1pOeRLVlG2F-c1GaJREFd7J1Rnrq3b?usp=sharing
https://drive.google.com/drive/folders/1Tu1pOeRLVlG2F-c1GaJREFd7J1Rnrq3b?usp=sharing


 

 

 

Soutěž Jean de La Fontaine 
 Francouzská aliance v Ostravě vyhlásila ke 400. výročí od narození autora soutěž 

v ilustraci bajky (pro žáky 10–14 let) a tvorbě bajky (pro studenty 15–19 let). Za GMK jsme 

do soutěže zaslali 33 ilustrací (od žáků tercie a kvarty) k bajkám Cikáda a mravenec a Vrána 

a liška. V rámci tvorby bajky vznikly dva originální texty. Kolektivně vznikl text bajky 

Nejdokonalejší z ořechů, a to ve spolupráci Nely Harvey (kvarta), Petry Dostálové a Soni 

Šrubařové (kvinta). Samostatně vytvořila text své autorské bajky Soňa Šrubařová a nazvala 

ji Štědrost páva. Klobouk dolů před tvůrčím úsilím a jazykovými dovednostmi v druhém 

cizím jazyce! Oba texty jazykově upravil a zdokonalil Dominik Nagy, který vede v rámci 

šablon na GMK Klub komunikace ve francouzštině. Přejme všem účastníkům hodně štěstí 

před porotou. Soutěž je pořádána v rámci festivalu Francouzský podzim v Ostravě 2021. 

Mgr. Markéta Tesařová 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       

 

     Autor: Zuzana Žaloudková, kvarta 

     Název: La Cornellie et Renard 
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JAZYK FRANCOUZSKÝ 



 

 

 

Krajské kolo v olympiádě z francouzského jazyka 
 Dne 6. dubna 2022 se ve Středisku volného času Korunka v Mariánských Horách 

v Ostravě odehrálo krajské kolo v olympiádě z francouzského jazyka. Naši školu 

reprezentovala Nela Harvey z kvarty a Soňa Šrubařová z kvinty. Bojovalo se v konverzační 

části ve dvou dovednostech: popis obrázku a rozhovor s rodilými mluvčími nebo 

argumentace k tématu. Obě studentky dosáhly na velmi hezká umístění. Nela Harvey 

obsadila 2. místo a je v pozici náhradníka pro celostátní kolo ve své kategorii. Soňa 

Šrubařová získala 5. místo o pouhých 6 bodů za bronzovým umístěním. Pořadatelům 

děkujeme za spravedlivé hodnocení a zejména za možnost použít francouzštinu jako druhý 

cizí jazyk v konverzaci s příjemnými a sympatickými rodilými mluvčími. Oběma žákyním 

děkujeme za vzornou reprezentaci Gymnázia Mikuláše Koperníka na veřejnosti a přejeme 

mnoho úspěchů s francouzštinou v dalších letech! 

Mgr. Markéta Tesařová 
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Mgr. Karolína Neumannová, Mgr. Hana Orlová,  Mgr. Martin Šrubař, Mgr. Markéta Tesařová   



 

 

 

Soutěž ve zpěvu francouzské písně 
 Dne 6. května 2022 premiérově vystoupily žákyně vyššího gymnázia Adéla Šírová, 

Zuzana Sobotková a Magdaléna Hořínková s písní Si jamais j´oublie od známé francouzské 

zpěvačky ZAZ v ostravském hudebním klubu Parník. Zpívaly ve francouzštině v aranžmá, 

které společně připravily do podoby trojhlasu a s doprovodem na klavír, u něhož se blýskla 

Zuzka Sobotková. Soutěžily v silné konkurenci ostatních souborů, které do Ostravy 

přicestovaly z Plzně, Brna, Hradce Králové… Do odborné poroty zasedli následující porotci: 

Libuše Vondráčková, finanční ředitel firmy Véolia pan Marsault, kulturní atašé 

Francouzského institutu v Praze, starosta Moravské Ostravy a Přívozu Petr Veselka                 

a profesionální francouzská zpěvačka. Předvedené amatérské výkony zněly velmi 

profesionálně jak po jazykové, tak po hudební stránce. Pro porotce bylo nesmírně těžké 

vybrat vítěze do euroregionálního kola, které se odehraje v polském Krakově v průběhu    

18. a 19. června. I když naše zpěvačky nezvítězily mezi 22 vystupujícími soubory, předvedly 

velmi sympatický výkon, na který mohou být právem hrdé. Zveme Vás k poslechu jejich 

vystoupení na webu GMK! Děkujeme Zuzce, Ádi a Majdě za zviditelnění naší školy                 

a organizátorům soutěže v čele s ředitelem Francouzské aliance v Ostravě Florentem 

Brossoletem za inspirující kulturní zážitek! 

Mgr. Markéta Tesařová 
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Zájezd do vánočního Krakova 
 Navzdory nepříznivé situaci jsme ve čtvrtek 9. prosince 2021 s 52 žáky uskutečnili 
zájezd do vánočního Krakova. 
 Začali jsme u hradu Wawel. Část studentů si šla prohlédnout katedrálu s hrobkami 
králů a významných osobností, další si vyběhli na zvonici a jiní dali přednost moučníku         
v místní kavárně. Poté jsme se přesunuli do centra města, kde probíhají tradiční vánoční 
trhy. Během rozchodu jsme se s několika zájemci vydali i do bývalého židovského města. 
Ani studený vítr a zamračená obloha nám výlet nezkazila. 

Mgr. Marie Indráková 
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JAZYK NĚMECKÝ 



 

 

 

Olympiády z německého jazyka 
 Dne 27. ledna se na naší škole uskutečnilo školní kolo olympiády z německého jazyka. 
Vzhledem k nepříznivé situaci s probíhající karanténou několika tříd předvedlo své jazykové 
schopnosti ve dvou kategoriích 10 studentů. Spolu s poslechem jsme hodnotili především 
slovní zásobu, gramatiku a pohotovost u ústního projevu na vylosované téma a popis 
obrázků. Všem účastníkům děkujeme za jejich výkony, které nás potěšily, a přejeme jim 
hodně energie a nadšení v dalším jazykovém vzdělávání. 
 
I. kategorie: 8. a 9. ročník nižšího gymnázia 
1. Pavlína Martinásková 
2. Petra Bzonková 
3. Matěj Höpp 
 
II. kategorie: 1.–3. ročník vyššího gymnázia 
1. Karin Poppová 
2. Matěj Daňa 
3. Daniela Vojkůvková, Tereza Fešárková 
 
 Obě vítězkyně nás budou reprezentovat v okresním kole, které proběhne v březnu. 
Přejeme děvčatům co nejlepší umístění. 

Vyučující německého jazyka 
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Mgr. Marie Indráková, Mgr. Vít Šustek 



 

 

 

Ruštináři pomáhali a komunikovali 
 Koncem února, kdy postihlo Ukrajinu velmi nelehké a smutné období v podobě 
válečného konfliktu, se pedagogové a studenti našeho gymnázia jako jedni z prvních 
v Bílovci zapojili do humanitární pomoci v podobě finanční či materiální sbírky. Ze začátku 
studenti ruštiny využívali svoje znalosti azbuky k popisu krabic s potřebným materiálem       
a oblečením, které jsme odváželi do centrálního skladu v  Ostravě.  
 Po příjezdu ukrajinských občanů, kterým naše škola poskytla ubytování na místním 
internátu, ruštináři s nadšením pomáhali při jejich adaptaci na cizojazyčné prostředí. První 
kontakt a komunikace proběhly při seznámení se s Bílovcem. Během asi dvouhodinové 
prohlídky studenti Ukrajincům ukázali nejdůležitější místa a objekty – od obchodů, služeb, 
přes DDM, nádraží až po zdravotnická zařízení.  
 Dalším neméně záslužným počinem bylo zapojení ukrajinských dětí do různých 
volnočasových aktivit. Malování, kreativní tvoření, stolní hry a sportovní aktivity, které 
v následujících týdnech pravidelně probíhaly, napomáhaly na jedné straně studentům 
k využití a rozvoji komunikačních dovedností v ruském jazyce a na straně druhé 
k snadnějšímu začlenění se Ukrajinců do českého prostředí. Jsme na naše ruštináře patřičně 
pyšní.  

          Mgr. Marcela Bittnerová 
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JAZYK RUSKÝ Mgr. Marcela Bittnerová  



 

 

 

Španělské střípky 

 Také v letošním školním roce byl „španělský“ život na GMK značně ovlivněn Covidem, 
přesto se najde několik drobností, které stojí za zmínku… 
 Můžeme začít naším bývalým studentem Ondrou Matouškem, který jakožto 
vysokoškolák měl možnost strávit semestr na zahraniční univerzitě. Zvolil španělskou 
Córdobu, kde pobyl celý letní semestr. Podařilo se nám zorganizovat „telemost“, tedy 
přesněji využít Google Meet, a umožnit tak na dálku návštěvu Ondry v hodinách španělštiny 
na GMK. Ondra nám představil život „erasmáka“ ve Španělsku, což naše studenty zaujalo    
a snad i o kousek více přitáhlo ke španělštině. 
 Již tradiční fotbalové „mezistátní zápasy“ mezi španělštinou a němčinou letos 
neproběhly. Zájem ze strany studentů i posil z učitelského sboru sice byl, ovšem časté 
zdravotní problémy klíčových osobností obou týmů (kotníky, kolena, chřipečky…) nebo jiné 
nepředvídatelné obtíže přesouvají zápasy na pozdější termíny. Vzhledem k tomu, že školní 
hřiště projde revitalizací, jejíž součástí bude i zřízení menší tribuny pro diváky, očekáváme 
nejen napínavý zápas, ale také skutečně bouřlivou diváckou kulisu připomínající 
jihoamerické fotbalové stadiony! 
 Je známo, že podobné aktivity jako výše zmíněné fotbalové měření sil přispívají k lepší 
atmosféře ve škole a pozitivně ovlivňují kvalitu vztahů mezi učiteli a studenty.  Již několik let 
si proto ráno před vyučováním chodíváme zahrát fotbal do školní haly. Drobná rivalita mezi 
skupinkami hráčů (studentů i učitelů) vedla k vytvoření fiktivního recesistického 
fotbalového občasníku El Goleador (španělské slovo znamenající „střelec gólů“), kde 
dochází k hodnocení ranního zápasu, představení drbů z fotbalového zákulisí a zveřejňování 
dalších veledůležitých informací. Redakce sídlí samozřejmě ve Španělsku a její šéfredaktor 
señor El Tornillo je potěšen, že také magazín El Goleador přispívá k tomu, že zájem o výuku 
španělského jazyka na naší škole neklesá J. 

        Mgr. Martin Šrubař 
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JAZYK ŠPANĚLSKÝ Mgr. Martin Šrubař 



 

 

 

Memoriál Šárky Pravdové 
 Letos se na našem gymnáziu opět uskutečnil již tradiční matematický Memoriál Šárky 
Pravdové. Navzdory covidové situaci, omezení počtu účastníků v soutěži a složitosti 
dodržování dalších vládních opatření, můžeme tento další ročník prohlásit za úspěšně 
završený. Možnost zasoupeřit si měli týmy jak z místních škol, tak i z celé Moravy a Slezska. 
V pátek 12. října 2021 jsme se všichni pustili do práce. Na soutěžící čekalo                            
60 propracovaných úloh, některé snadnější, jiné zapeklitější. Nicméně všechny dělány 
studenty vyššího gymnázia na míru mladším spolužákům. I tak bylo ovšem překvapením, 
když se právě nejvzdálenější participanti pečlivě propracovali až k 59. úloze. Po vypršení 
časového limitu dvou hodin jsme se společně vydali na vydatný oběd a hned poté na 
vyhlášení pořadí. Výsledky byly poměrně těsné, děti nadšené, kantoři i organizátoři 
spokojení, protože měli vše za sebou. Už se těšíme na příští rok!  

         Kolektiv pořadatelů 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

44. ročník Pythagoriády 2021–2022  
 Dne 2. 11. proběhlo na GMK školní kolo Pythagoriády, kterého se účastnili žáci 6. až    
9. ročníku. Poprvé se do soutěže zapojili primánci a hned ukázali, že se s nimi bude muset 
počítat do dalších soutěží. Absolutním vítězem se stal Staněk Matěj se 14 body                     
(z 15 možných bodů). 
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MATEMATIKA 



 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Všichni úspěšní řešitelé školního kola byli nominováni do okresního online kola 
Pythagoriády, které proběhlo 7. 12.  

Mgr. Svatava Fojtíková 

 

Úspěch nečeká, úspěch zavolá … 

 V kategorii 8 se stal úspěšným řešitelem Langer Matěj, žák Tercie. 

Mgr. Svatava Fojtíková 
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RNDr. Danuše Berkusová, Mgr. Svatava Fojtíková, Mgr. Jan Hruška, Mgr. Markéta Ondrušová 

6. ročník 

Příjmení a jméno Počet bodů   

Staněk Matěj 14 úspěšný řešitel 

Janošek Jaroslav 12 úspěšný řešitel 

Tegel Ondřej 11 úspěšný řešitel 

Kudělová Adéla 11 úspěšný řešitel 

Kubínková Eliška 10 úspěšný řešitel 

Langrová Amálie 10 úspěšný řešitel 

Walderová Andrea 10 úspěšný řešitel 

Rusek Štěpán 10 úspěšný řešitel 

8. ročník 

Příjmení a jméno Počet bodů   

Josífko Jan 13 úspěšný řešitel 

Bravanský Lukáš 12 úspěšný řešitel 

Langr Matěj 11 úspěšný řešitel 

9. ročník 

Příjmení a jméno Počet bodů   

Kopecký Vít 10 úspěšný řešitel 

Jankovič Ondřej 10 úspěšný řešitel 

 kategorie 6       

Škola Příjmení Jméno PB ÚŘ Umístění 

ZŠ ZŠ Emila Zátopka Kopřivnice 6. C     12 ÚŘ 1. 

VG GMK Bílovec Prima Tegel Ondřej 12 ÚŘ 1. 

VG Masarykovo gymnázium, Příbor, p. o. Jičínská 528, 742 58 Prima     12 ÚŘ 1. 

VG GMK Bílovec Prima Staněk Matěj 11 ÚŘ 2. 

ZŠ ZŠ a MŠ Hodslavice 300 6. B     10 ÚŘ 3. 

ZŠ ZŠ a MŠ Hodslavice 300 6. B     10 ÚŘ 3. 

ZŠ ZŠ a MŠ Nový Jičín, Jubilejní 3, příspěvková organizace 6. A     10 ÚŘ 3. 

VG GMK Bílovec Prima Langrová Amálie 10 ÚŘ 3. 

  kategorie 9       

VG Gymnázium a SPŠEI Frenštát pod Radhoštěm 4. A     13 ÚŘ 1. 

VG GMK Bílovec Kvarta Kopecký Vít 13 ÚŘ 1. 
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Mgr. Šarka Pokludová, Ing. Vojtěch Skotnica  



 

 

 

Matematická soutěž Pangea  
 Dne 15. února 2022 se naši žáci zúčastnily matematické soutěže Pangea. Soutěž 
probíhala online v počítačových učebnách. Žáci ve své kategorii (prima až kvarta) řešili       
15 matematických příkladů různé obtížnosti, které byly v letošním roce tematicky zaměřeny 
na cestovatelské objevy. Úkoly byly zajímavé, vyžadovaly logické uvažování a kvalitní 
matematické schopnosti. V rámci kraje jsme se umístili velmi dobře. Nejlepšího výsledku      
v rámci kraje dosáhla Nela Harvey z kvarty, která skončila na pěkném 14. místě. Děkujeme 
všem zúčastněným za aktivitu a věříme, že i nadále budou uplatňovat své matematické 
znalosti a zapojovat se do podobných soutěží, které přispívají k rozvoji jejich myšlení. 

Mgr. Šárka Pokludová 
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π -Day 
 Na mezinárodní den čísla pí (14. 3.) byla vyhlášena soutěž a studenti si měli sami 
doma zapamatovat co nejvíce cifer. 
 David se připravoval systematicky pár týdnů, mladší studentky začaly s intenzivní 
přípravou v pár posledních dnech před soutěží. I tak Klaudie umí 180 cifer (a po opravě      
by atakovala hranici 200). 
 Rekord školy zůstal jen velmi těsně nepokořen a drží jej Adam Širůček (542 cifer). 
Škoda, že Davidovi vypadl jeden deseticiferný řádek. Dále totiž napsal správně dalších      
140 cifer. 
 Smysl soutěže je v naučení technik, jak posílit paměťové učení. A také jen tak během 

chladných jarních večerů strávit příjemný čas s nejznámějším iracionálním číslem. �  

 
Umístění: 
1. David Číž, 1. B – 541 cifer 
2. Klaudie Štellnerová, Sekunda – 180 cifer 
3. Amálie Langrová, Prima – 27 cifer 

       Mgr. Jan Hruška 
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Neříkej hop, dokud si to nespočítáš! 
Dne 18. 3 proběhla soutěž Matematický Klokan. 
Výsledky soutěže: 
Kategorie Benjamín 

 
 

Kategorie Kadet 

 
 

Kategorie Junior 

 
 

Kategorie Student 

 
 

Ing. Vojtěch Skotnica 

 

Matematická soutěž Náboj 
 Dne 18. 3. 2022 se konala mezinárodní matematická týmová soutěž Náboj, v které je 
cílem vyřešit během 120 minut co nejvíce úloh.  
Naše gymnázium postavilo do kategorie Junior tříčlenný tým, jehož členy byli studenti 
2. ročníku Dorota Čechová, Vojta Jozek a Monika Štábová. V kategorii Senior byli zapojeni již 
zkušenější studenti 4. ročníku Michal Bravanský, Marta Čermáková, Tomáš Fešar, Mikuláš 
Kneifl a Filip Šlosárek. Studenti řešili netradiční úlohy se zápalem a snažili si navzájem 
pomáhat. Díky dobré spolupráci se podařilo týmu Seniorů vyřešit ve stanoveném čase       
25 úloh, což znamenalo umístění v první čtvrtině výsledkové listiny.  
 Hezké na celém odpoledni bylo, že studenti odcházeli s pocitem, že si „matematické 
dopoledne" užili.  

     Mgr. Šárka Pokludová 

Umístění Jméno Příjmení Třída Body 

1. Adéla Honusová Sekunda 98 

2. Petr Kraus Sekunda 97 

3. Jan Martinásek Sekunda 95 

Umístění Jméno Příjmení Třída Body 

1. Lukáš Bravanský Tercie 86 

2. Jakub Dlabaja Kvarta 76 

3. Ondřej Jankovič Kvarta 75 

Umístění Jméno Příjmení Třída Body 

1. Adéla Nguyenová 2. B 92 

2. Matěj Klepáček 1. A 90 

3. Markéta Chrástková 2. B 81 

Umístění Jméno Příjmení Třída Body 

1. Anna Potschová 3. A 86 

2. Tomáš Gilg 3. B 63 

3. Pavel Sarga 3. A 56 
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Matematická olympiáda NG 2021/2022 
 Tomáš Zdich vyhrál 1. místo v matematické olympiádě v kategorii Z–8. Ve stejné 
kategorii obsadil Lukáš Bravanský 2.–3. místo. Klaudie Štellnerová ze sekundy skončila       
na 3.–4. místě v kategorii Z–7. Všem žákům nižšího gymnázia, kteří reprezentovali naši školu 
v matematické olympiádě, děkujeme a přejeme mnoho dalších úspěchů.  

           Mgr. Markéta Ondrušová 

 

Přípravné kurzy 
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Kdo je připraven, není překvapen, aneb cvičné   
jízdy … 
 Předposlední prázdninové pondělí využila parta nadšených účastníků sportovního 
kurzu k vyzkoušení jízdy na klidné vodě bílovecké přehrady. 
 Vše vyšlo parádně, počasí přálo, lodě starších ročníků výroby vydržely také, účast 
profesionálních vodáků ze sboru Kachen divokých byla hojná. V závěru došlo i na opékání 
špekáčků a pořádný slejvák, to abychom si připomněli, že jsme vlastně na vodě.  
Sportu ZDAR, na GMK zvlášť… 

Kabinet TV 

 

Paráda, už to zase běhá … 
 Tak jsme se dočkali, po dlouhé době první možnost zazávodit si je za námi. Ve čtvrtek 
1. října proběhl na hřišti ZŠ TGM v Bílovci tradiční Atletický trojboj 8. a 9. ročníků (60 m, 
skok daleký, 1000 m). Všichni atleti z naší školy podali perfektní výkony a na stupně vítězů 
dosáhli David Řeháček (zlato), Nikol Richterová (stříbro) a Amálie Káňová (bronz).  
 Všem účastníkům děkujeme za reprezentaci školy a těšíme se na další sportovní klání. 
Sportu ZDAR, na GMK zvlášť… 

Kabinet TV 
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Memoriál Ondry Lazeckého 
 „Abychom byli vděčni za každý nový den, který můžeme prožívat ve zdraví.“ 
V tomto duchu se nesl konec minulého týdne, tedy 4. a 5. listopadu 2021. Za organizace 
nejvyšších ročníků proběhl na našem gymnáziu fotbalový Memoriál Ondřeje Lazeckého. 
 Kvůli covidu byl letošní ročník přesunut do náhradního termínu. I přesto však všechny 
třídy statečně bojovaly o postup do dalších kol, stejně jako před lety Ondra o další týdny 
života. Při čtvrtečních zápasech nás překvapilo nevlídné listopadové počasí. V pátek           
na finále už ale vysvitlo sluníčko, a tak jsme venku za povzbuzování celé školy odehráli 
poslední dvě utkání. 

  Marta Čermáková, Oktáva 
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Mgr. Jan Baláš (preventista požární ochrany), Mgr. Tomáš Bergervá, RNDr. Samuel Caltík, Ph.D. 



 

 

 

Turnaj abiturientů 2021 
Vítězové: maturitní ročník 2018–2019 
Hoši děkujeme, bylo to super!!! 

Kabinet TV 
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Mgr. Pavel Mrva, Mgr. Markéta Ondrušová, Mgr. Petra Piková, Mgr. Šárka Pokludová, Mgr. Sylva Roháčková 



 

 

 

Kurz sebeobrany Krav Maga 
 V tělocviku nyní žijeme kurzem sebeobrany Krav Maga. Kurz trvá 12 hodin s každou 
třídou. Celkem se letos zapojily čtyři třídy. Po Novém roce pak další čtyři. To vše pod 
vedením instruktora Dušana Vavrečky. Věříme, že naši žáci půjdou do drsného života dobře 
připraveni. 

Kabinet TV 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Bruslení 
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Mgr. Barbora Šeděnková, Ph.D., Mgr. Ivana Šlachtová 



 

 

 

Lyžařský výcvik 1. Ročníků 
 Vybaveni řízky a kupou nadšení odhodlaně překonáme jízdu nacpaným autobusem     

a následnou cestu úmorným jesenickým počasím k Chatě Jiřího na Šeráku. Naše první 

horské odpoledne jsme kromě lyžování každý strávili po svém – někteří vybalili 

pomačkanou svačinu, jiní objevovali krásy žetonové sprchy a některým se samým nadšením 

povedlo zlomit postel. 

 Lyžujeme, jíme, spíme. Ranní válka o housky a šlapání do kopce na chatu v lyžácích se 

stávají denní rutinou. Ve čtvrtek si dobrovolníci přivstanou a nechají se unést dechberoucí 

krásou východu slunce na blízkém vrcholu Keprník. A lyžuje se dál. Všechna čtyři družstva 

se snaží, jak jen to jde a vzájemně na sebe mávají z lanovky. Pár z nás s vydá na běžky, 

zbytek vymění lyžáky za pohorky a hurá na výlet! Večer před odjezdem se samozřejmě 

neobejde bez diskotéky, která je tak úspěšná, že se přidávají i profesoři. V pozdních nočních 

hodinách jde slyšet jen silná vánice a velmi nenápadné povečerkové návštěvy, které se 

rozhodně nerozléhají přes celé patro. 

 Páteční cesta zpět je za doprovodu klasických českých vypalovaček až záhadně rychlá. 

Naučili jsme se toho opravdu hodně – ať už jde o lyžování, o úsporné sprchování nebo         

o brzké ranní vstávání, každý se něco odnesl. Vrátili jsme se vyčerpaní, hladoví a ospalí, ale 

nakonec jsme vše s úsměvem na tváři a dobrou náladou zvládli. 

Julie Barošová, Kvinta 
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Nechte je plavat! 
 V druhé polovině února začaly sekunda           
a prima jezdit na branné plavání do Lagun                
v Novém Jičíně. Jezdíme každý pátek až do              
8. dubna vždy se dvěma našimi učiteli. 
 Hned na první lekci si nás učitelé plavání 
rozdělili na čtyři skupiny – prima a sekunda, vždy 
zvlášť holky a kluci. Je fajn, že můžeme plavat se 
svými kamarády, a ne podle toho, jak kdo plave. 
Každou lekci nám vždy přidávali jeden styl plavání, 
který jsme se zdárně naučili. 
 Posledně jsme dokonce zkoušeli plavat                 
v oblečení, kachní ponor, skok do neznámé vody      
a plavání se záchranářským plovákem. Vysvětlili 
nám také, jak se zachovat v případě záchrany 
tonoucího, jak mu poskytnout první pomoc            
a jak se vůbec zachovat, když u sebe nemáme 
mobil. Bylo to velmi zajímavé a určitě hodně 
přínosné. 
 V dalších lekcích nás ještě čeká vytahování figuríny ze dna bazénu nebo také jak 
můžeme pomoci tonoucímu kamarádovi, když je nás ve vodě více. Zatím to bylo super         
a těšíme se na další lekce. 

Amálie Drozdková, Sekunda 

 

 

Juniorský maraton 
 V pátek 22. 4. jsme  se opět zúčastnili Juniorského maratonu v Ostravě. Maratonskou 
trať jsme v deseti lidech zvládli za 3:12:42 a vybojovali jsme úžasné 6. místo. 

Kabinet TV 
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Páteční cykloodpoledne 
 Nadšení sportovců primy a sekundy nebere konce, a proto je pro ně maličkost věnovat 
páteční odpoledne společnému výletu na kole. 
 Někteří vyrazili letos poprvé, jiní mají za sebou sotva pár kilometrů, ale všichni mají to 
správné nadšení. Společné chvíle v sedle a v krásné krajině Poodří jsme si užili dosyta, 
stejně jako různé dobroty v Bartošovicích a v Bílově. Nakonec se nám podařilo pokořit 
skvělých 30 kilometrů a těšíme se na další vyjížďku… 
 
Sportu ZDAR, na GMK zvlášť!  

Kabinet TV 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

POKOS 
 V pátek 3. 6. 2022 proběhla na GMK akce zvaná POKOS (Příprava občanů k obraně 
státu). Aktivní program byl pro žáky připraven nejen v areálu gymnázia, ale také v okolí 
bílovecké přehrady, kde byl připraven orientační běh s různými úkoly.  
 Ten začal poněkud neobyčejně. Prvním úkolem totiž byla jízda ve skupinkách na 
raftech. Ne všem se zdařila a dorazili ke břehu v rozumném čase, avšak na většině žáků byly 
při plnění tohoto úkolu vidět úsměvné tváře. Učitelé vždy byli na svých místech připraveni  
k záchranné akci, ke které, musím zmínit, naštěstí nedošlo.  
 Byly zde také vědomostní úkoly, které se týkaly turistických značek, dřevin nebo také 
měst České republiky. Následovala střelba, navíjení hasičské hadice nebo hod balónky. 
Přišlo také na ne všemi oblíbené plazení pod lany. Pro některé byla největší výzvou střelba, 
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kdy bylo opravdu náročné se terči alespoň přiblížit.  
 Nicméně akce byla plná zajímavých úkolů a aktivit. Všichni žáci si společně s učiteli 
událost užili. Rozhodně patří velké poděkování kantorům, kteří si s přípravou akce dali 
velkou práci. 

Klára Jurašková, Sexta 
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Ranní fitbálek 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vodácký kurz 
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Religionistika trochu jinak 
 Málokoho zanese život na Dálný východ. Pro nás je tato oblast nejen vzdálená, 
exotická, ale i nepoznaná. Jedním ze způsobů nahlídnout do tamních regionů je pozvat si 
odborníka. Do školy proto zamířila Dita Sálová, japanoložka, pedagožka Ústavu dějin 
lékařství a cizích jazyků 1. LF UK. V rámci projektového dne měli možnost studenti čtvrtých 
ročníků zopakovat si základy taoismu, konfuciánství, pochopit podstatu symbolu jin-jang.   
V několika cvičeních čchi-kung zkusit zklidnit svou mysl, poznat sílu hlasu, najít správný 
dech. Šíře tématu je tak velká, že není možné samozřejmě obsáhnout vše. Ale nám šlo          
i o jiné poznání studia, která se otevírají našim budoucím absolventům. 

Mgr. Magdalena Miláková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kritika myšlení 
 Dne 16. 3. 2022 proběhla v aule Gymnázia Mikuláše Koperníka v Bílovci přednáška      
o kritickém myšlení. Přednášel doktor David Černín z Ostravské univerzity. 
 Doktor Černín nabídl několik příkladů, na kterých jsme si mohli otestovat náš 
skepticismus spolu s logickým uvažováním. Následně nám doktor Černín poskytl povrchní 
náhled na teorii kritického myšlení. V průběhu přednášky s námi interagoval (buď odpovědí 
na naši otázku, či otázkou, na kterou jsme měli odpovědět my). V tomto duchu byla nesena 
celá přednáška. V závěru byl dán prostor pro dotazy, kterých ale moc nebylo. Téma 
přednášky bylo totiž náročné, ale přínosné. 

Vojtěch Jalůvka, 4. C 
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Psaní všemi deseti v sekundě a soutěž o lentilky 
 Umíte psát všemi deseti hmatovou metodou? My už ano! Je to totiž součástí výuky 
občanské výchovy v sekundě. Pomohl nám k tomu program Psaní hravě. Do konce prvního 
pololetí jsme zvládli všechna písmenka, v druhém pololetí přišly na řadu další znaky (?!@:/ 
atp.) a čísla. 
 Paní učitelka nám stále připomíná, že není účelem psát rychle, ale přesně, proto nám 
občas navolí v programu soutěž, kdy opisujeme 2 minuty text s co nejméně chybami, 
naposledy to byla soutěž o čokoládové kolečko s lentilkami. Kdo se stal vítězem si, můžete 
prohlédnout ve výsledkové listině. 
 Dokážete si představit, co to je psát rychlostí 262 úhozů za minutu? I toto za 8 měsíců 
někteří zvládáme. Samozřejmě to nebylo jen tak, byl to tvrdý boj, kromě jedné vyučovací 
hodiny jsme trénovali i 2x týdně doma, což bylo důsledně kontrolováno. Ale když píšeme 
čtenářský deník, tvoříme prezentace, máme to mnohem rychleji napsané, a když už občas 
uděláme nějakou chybu, hned ji na monitoru vidíme a můžeme ji tak rychle opravit. 

1866 
Nevíte, co to číslo znamená? 
 V rámci tréninku přesnosti psaní všemi deseti je také cvičení, kdy píšeme do 3. chyby. 
A jak to dopadlo?  
 Na 1. místě se umístil Pavel Grell se skvělým výkonem 1 866 písmen bez chyby, na 2. 
místě Eliška Šindelová (1 001 písmen) a na třetím místě se umístila Tereza Kašperlíková (901 
písmen). 
Všem žákům sekundy gratuluji. 

Ing. Šárka Klepáčková 
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Mgr. Jindřich Foltas, Ing. Šárka Klepáčková, Mgr. Magdalena Miláková, Mgr. Barbora Šeděnková, Ph.D. 



 

 

 

Maraton psaní dopisů 
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Startup – jak založit firmu 
 Kdo radil studentům? Naši (bývalí) studenti: Petr Boroš, Michal Urban a Jan 
Křivonožka. Zaujali, odpovídali na dotazy, byli vtipní, nabídli seminář. Toto je velkorysost, 
kterou by si studenti neměli nechat ujít. Třeba i pak o nich jednou budou články ve Forbesu. 

Mgr. Pavlína Andreeová 

 

 

 

 

 

 

 

Prezentiáda 2022 
 I letos jsme se zúčastnili Prezentiády - soutěže prezentačních dovedností. Přes velkou 

konkurenci všech týmů jsme nakonec vybojovali krásné 4. místo!  
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Cesta kolem světa za pár minut … 
 I přes současná omezení se početná skupina studentů naší školy vydala na daleké 
cesty, aby si připomněli, jak je ta naše modrá planeta krásně barevná. Přijali výzvu naučit se 
vlajky světa a změřit navzájem své síly v jejich poznávání. Byla to cesta velmi rychlá, Willy 
Fog by koukal. Stejně jako v jeho případě byl čas rozhodující a určil konečné vítěze, neboť 
100 % výsledků bylo vícero. 
 Nejrychlejšími cestovateli mezi žáky vyššího gymnázia byli první David Číž 1. B, druhá 
Vilma Bzonková 4. C a třetí Erik Šeděnka 3. B. Na nižším gymnáziu nejrychleji cestovali první 
Lukáš Bravanský, Kristián Dubáč a Patrik Bzož, všichni z tercie. 
 Všem zúčastněným děkujeme, gratulujeme k perfektním výsledkům a přejeme co 
nejvíce možností objevovat svět, protože „všude dobře, tak co doma“… 

        Vyučující zeměpisu 
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Školní kolo zeměpisné olympiády 
 Také nadšenci geografické vědy měli možnost změřit své síly ve školním kole 
zeměpisné olympiády. Všem řešitelům děkujeme za účast a postupujícím přejeme mnoho 
štěstí v dalším kole. 
Kategorie A: 
1. Matěj Staněk, 6. A 
2. Lukáš Dosoudil, 6. A 
3. Radovan Kubný, 6. A 
Kategorie B: 
1. Prokop Volný, 7. A 
2. Anna Šrubařová, 7. A 
3. Jan Martinásek, 7. A 
Kategorie C: 
1. Veronika Sukupová, 8. A 
2. Petra Burešová, 9. A 
3. Jan Josífko, 8. A 
Kategorie D: 
1. Aleš Horsinka, 1. A 
2. Pavel Sarga, 3. A 
3. Petr Sváček, 4. B 
 

Proti proudu času a po proudu Jamníku 
 Ve čtvrtek 7. 4. 2022 se třída kvarta vydala na exkurzi do Ostravy. Cílem návštěvy byla 
Vysoká škola báňská, konkrétně geologický pavilon, za doprovodu p. profesorky Sláčalové    
a p. profesora Bergera. Žáci si mohli prohlédnout různé horniny a minerály, které studenti   
a pedagogové VŠB shromáždili. První částí programu byla prohlídka s výkladem, součástí 
byla i zmínka z paleontologie zdůrazněná modelem kostry Tyranosaura Rexe. V druhé části 
programu se žáci rozdělili na dvě skupiny. První skupina vyplňovala pracovní list na téma 
minerály a následně za to byli hodnoceni motivační známkou. Druhá skupinka si vyzkoušela, 
jak minerály vypadají ve skutečnosti a měli možnost si také některé z nich osahat. Následně 

žáci jeli do okolní vesnice jménem Bítov, 
odkud vede naučná stezka přes údolí 
Jamníku do Bílovce. 

       Pavlína Martinásková, kvarta 
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Mgr. Jan Baláš, Mgr. Tomáš Berger 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Jak to všechno vzniklo??? 
 Jednoho pondělního dopoledne měli žáci primy možnost objevit barevnou historii naší 
planety v ostravském planetáriu. 
 Dopoledne a přesto v noci, dnes a přesto v pradávné minulosti, jedna hodina a přesto 
téměř pět miliard let, to všechno bylo obsahem projekce „Zrození planety Země“, při které 
si žáci mohli připomenout své znalosti o zvířetníkových souhvězdích. Po zhlédnutí jsme se 
vypravili na krátkou jarní procházku Údolím Jamníku s objevováním místních druhů rostlin   
i živočichů… 

        Mgr. Tomáš Berger 
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Environmentální výchova, vzdělávání a osvěta 
(EVVO) 
 Hlavou je Pavel Mrva, jakožto certifikovaný Koordinátor EVVO a strůjce všech projektů. 
Organizátoři projektů a akcí jsou dále Veronika Vavrečková, Lenka Fárková a Honza Baláš.  
 Z iniciativy EVVO funguje na gymnáziu od roku 2020 klub EVVOlution. Jeho členové   
se starají  o lom a školní zahradu. 
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Dobrovolníci pokračují v údržbě lomu 
 První říjnový víkend se ponese ve znamení invaze. Lépe řečeno – její likvidace. 
Do opuštěného areálu kamenolomu ve Staré Vsi se po úspěšné letní akci vydají 
dobrovolníci Hnutí Brontosaurus, aby odstranili nevítaný zlatobýl kanadský a pokosili 
zarůstající stepní louku. Zároveň pomohou akademickým pracovníkům Ostravské univerzity 
s výzkumem místního hmyzu. 
 Lokalita je jedinečným útočištěm ohrožených druhů naší přírody a stojí za to o ni 
pečovat. Podporujeme tak druhovou pestrost krajiny a její stabilitu v dobách prudkých 
klimatických výkyvů. Brontosauři akce ale nejsou jen o práci. Čeká nás doprovodný 
zážitkový program v přírodě, ve městě i v budově gymnázia, parta inspirativních lidí nebo 
speciální jídelníček. 
 Zaujala vás možnost dobrovolnických a zážitkových aktivit pro přírodu? Pro více 
informací sledujte web a FB Gymnázia Mikuláše Koperníka (událost na FB) či Hnutí 
Brontosaurus. Tato akce nese název Podzimní (Z)lomek a připravujeme další. Rádi vás 
uvidíme! 

Mgr. Ing. Veronika Vavrečková 
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Mgr. Jan Baláš, Mgr. Lenka Fárková, Mgr. Pavel Mrva – Koordinátor EVVO, Mgr. Ing. Veronika Vavrečková 

https://www.facebook.com/GMKBilovec
https://www.facebook.com/events/354678596356576
https://brontosaurus.cz/dobrovolnicke-akce/detail/13860/
https://brontosaurus.cz/dobrovolnicke-akce/detail/13860/


 

 

 

Budování Koperníkovy zahrady 23.–24. 10. 2021: 
gymnázium zve žáky i veřejnost 
 Rádi byste si vyzkoušeli, jak postavit broukoviště nebo správně založit vyvýšené 
záhony? Pomozte s námi vybudovat přírodní školní zahradu na ulici Sokolovské! 
Vytvoříme příjemné klima v nejbližším okolí školy, lepší podmínky pro život drobných 
živočichů a současně možnosti pro projektové metody výuky. Dobrovolnické práce budou 
dále zahrnovat montáž skleníku, skladu nářadí, úpravu zeleně v atriu nebo přípravu na 
založení květné motýlí louky. 
 V průběhu akce bude pro účastníky připraveno pohoštění, odpoledne pak posezení u 
ohně a kytary. Zájemci se mohou seznámit s činností školního přírodovědného klubu 
EVVOlution a zastavit se u některého z tematických stánků. O možnostech dobrovolnictví 
pro přírodu či památky bude informovat stánek Hnutí Brontosaurus. 
 Bezplatnou přihlášku a bližší informace najdete na webu a Facebooku Gymnázia 
Mikuláše Koperníka. Těší se na vás organizační tým! 

Mgr. Ing. Veronika Vavrečková 

 

Budujeme přírodní zahradu Mikuláše Koperníka 
 V sobotu 23. 10. proběhla první společná brigáda budování přírodní zahrady Mikuláše 
Koperníka. Celkem 28 dobrovolníků z řad rodičů, žáků a pedagogů vybudovalo broukoviště 
s hadníkem, vyrobilo tři vyvýšené záhony, zkompletovalo sklad nářadí a vyčistilo vnitřní 
atrium pro umístění skleníku, který musíme ještě sestavit. Ve středu 17. 11. na Den 
studentstva se opět sejdeme k výsadbě 27 kusů stromů a pokud čas dovolí, sestavili 
bychom skleník a začali s budováním bylinkové spirály. 
 Sobotní den jsme strávili nejen prací, ale i příjemnými chvilkami nad domácími 
dobrotami a nakonec společným opékáním párků.  Na další akci plánujeme uvařit pro 
všechny účastníky pravý zvěřinový kotlíkový guláš. 
Přijďte, každá ruka se hodí. Těšíme se na vás! 

Mgr. Pavel Mrva 
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Kroužek EVVO - práce na školní zahradě. Ani déšť 
nás nezastaví. 

 

 

 

  

 

Navštívili jsme mysliveckou expozici na zámku 
v Bílovci 
 Poznáte spárkatou zvěř a její vývojové fáze? My z přírodovědného kroužku už ano! 
Dneska jsme měli první sezení přírodovědného kroužku zaměřené na myslivost. Navštívili 
jsme myslivecké expozice na zámku v Bílovci, kde jsme se učili poznávat spárkatou zvěř, její 
vývojové fáze a poznávat druhy chráněných živočichů. 
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Máme přírůstky! 
 V přírodovědném kroužku EVVOlution se radují z nových přírůstků. 
Samička zakrslého králíka Maruška se stala maminkou a úspěšně přivedla na svět několik 
malých čumáčků. Schválně jestli spočítáte, kolik jich je. Zatím si všichni společně užívají 
venkovního výběhu, ale již brzo se přestěhují do vnitřních prostor školy. 

Mgr. Lenka Fárková 

 

 

 

 

 

 

 

 

Park Mikuláše Koperníka  
 Ve středu 17. listopadu proběhla v areálu našeho gymnázia výsadba stromů. Celkem 
se na akci průběžně vystřídalo 67 účastníků. Zasazeno bylo 27 stromů. Všem moc děkujeme 
za nasazení! 
Tento projekt vznikl díky podpoře Nadace Partnerství            
a Nadace pojišťovny Kooperativa. 

                

 Mgr. Pavel Mrva 
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Pojďte na zážitkový víkend v lomu 22.–24. dubna 
 Jak jinak oslavit Den Země s podtitulem Volunteering (dobrovolnictví), než pořádnou 
dávkou dobrovolnické práce? A že to ani tentokrát nebude „jenom“ o pomoci přírodě           
v našem lomu! Chystáme nabitý páteční program plný přednášek, besed a workshopů se 
zajímavými lidmi o všem, co s dobrovolnictvím souvisí. Přijďte posedět a pobavit se na 
Gymnáziu Mikuláše Koperníka. 
 

Program Dne Země 
 Sledujte web gymnázia. Namátkou budete moci navštívit témata jako dobrovolná 
skromnost, humanitární pomoc, klimatická krize, lidské zásahy v krajině, dárcovství krve, 
mobilní hospic, první pomoc a další… O víkendu nás čeká dobrovolnická údržba opuštěného 
lomu ve Staré Vsi. Pro dobrovolníky je připraveno ubytování v tělocvičně gymnázia. Strava 
bude lokální z místních statků, v případě dobrého počasí strávíme jednu noc pod širákem 
přímo v lomu a budeme vařit na ohni. 
 

Dobrovolnická pomoc 
 Jarní práce budou zahrnovat pomoc s biologickým průzkumem lokality pod vedením 
doktora Pyszka z Ostravské univerzity a omezování výskytu invazních druhů. Začneme 
budovat přístupovou turistickou stezku, abychom náš lom mohli zapojit do projektu Krajina 
břidlice a vytvořili místní geopark se zajímavou naučnou stezkou pro malé i velké. 
 

Malá ochutnávka 
 Bude to už rok, co v regionu obnovil činnost základní článek Hnutí Brontosaurus,           
a zatím se nám podařily dvě akce: týdenní letní (Z)lom a víkendový Podzimní (Z)lomek. 
Máme štěstí na zapálené účastníky i organizátory, užili jsme si spolu spoustu zábavných 
chvil a silných zážitků. Prohlédněte si pár střípků z loňska… Rádi se s vámi potkáme! Více 
informací najdete na webu brontosaurus.cz. 

Mgr. Ing. Veronika Vavrečková 
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Náš projekt aquaponie postupuje 
 S radostí vám sdělujeme, že v únoru námi podaný projet na aquaponii do programu 
„DM společně“ prošel prvním hodnoticím kolem a postoupil do kola druhého! 
Celkové náklady na projekt se silným ekologickým podtextem dosahují výše cca 500 tisíc 
korun. Projekt bude sloužit nejen pro vzdělávání našich žáků směrem k udržitelnému 
způsobu života, ale současně plánujeme vzdělávat žáky a pedagogy ostatních škol i laickou 
veřejnost, kteří se daným tématem zabývají. Do našeho projektu navíc plánujeme zapojit 
naše ukrajinské přátele. Tak nám držte palce! 
 

Další práce na školní zahradě a bylinková spirála 
 V sobotu 14. 5. proběhla poslední velká společná brigáda zaměřena na dobudování 
parku GMK. Uklidili jsme atrium, kde se bude koncem května instalovat aquaponie                
a dokončili jsme bylinkovou spirálu. Nyní zbývá jen vysadit bylinky, instalovat informační 
cedulky a bude hotovo. 
 

Aquaponie – první sadba 
 Tak již máme zasazeno. V aquaponii máme prvních 300 sazenic – papriky, jahodníky, 

několik druhů salátu a bylinek.  

Tento projekt byl podpořen 200 tisíci korunami od společnosti  

Mgr. Pavel Mrva 
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Mladí entomologové v lomu Stará Ves 
 Dubnové počasí jim sice moc nepřálo, ale přesto se parta univerzitních studentů 
vydala pod vedením dr. Petra Pyszka z Ostravské univerzity do terénu. Jejich cílem byl 
opuštěný kamenolom ve Staré Vsi, kde se v rámci čtyřdenního entomologického praktika 
učili pracovat se všemi moderními metodami sběru a odchytu hmyzu. Veškeré vybavení       
a jídlo si studenti přinesli po pěšince, která pro hosty vznikla na strmém svahu pod hlavní 
bránou lomu. 
 V sobotu 23. dubna se k nim mohli přidat i žáci Gymnázia Mikuláše Koperníka                
a zájemci z řad veřejnosti. Společně nejen pracovali, ale pobavili se společnou hrou              
a povečeřeli špekáčky na ohni. Po setmění následoval efektní lov hmyzu na světlo. 
Ubytování, stravu a hygienu měli studenti během terénního cvičení zajištěnu v tělocvičně 
gymnázia. 
 Od 31. července do 6. srpna chystáme týdenní dobrovolnický tábor pro všechny 
zájemce starší 15 let pro místní přírodu a památky: 
(Z)lom 

• dobrovolnická práce v lomu: kosení stepní louky, vytrhávání invazních druhů, 
• odborný entomologický výzkum: zpětný odchyt a značení motýlů aj., 
• pomoc na zámku Bravantice: vyklízení suti, osázení záhonů aj., 
• zážitkový program: společné hry, prostor pro osobní rozvoj, 
• workshopy a přednášky odborníků, 
• bydlení a strava na gymnáziu. 

Přihlášku na akci najdeš na webu brontosaurus.cz. Těšíme se na nové tváře. 
Mgr. Ing. Veronika Vavrečková 
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Gymnázium v Bílovci oslavilo 75 let 
 Každé výročí je hodno oslavy. A pokud se jedná o tři čtvrtě století existence školy, je      
o to více důvod slavit. V září roku 1946 vzniklo z popudu Matice opavské v Bílovci české 
gymnázium. 
 Byl to počin prozíravý, v původně prakticky německém městě revoluční a v době 
poválečné obnovy jev ojedinělý. Čas ukázal moudrost našich předků, neboť právě 
gymnázium v Bílovci se stalo díky mravenčí práci, úsilí a píli mnoha pedagogů a žáků jedním 
z nejprestižnějších gymnázií naší vlasti, kterou proslavilo i daleko za hranicemi státu. 
 Během mnoha desetiletí se naše gymnázium postupně rozrůstalo a mnohdy                    
i specializovalo. Měnili se ředitelé, pedagogové a žáci. Z původně jedné budovy dnes naše 
gymnázium disponuje sedmi, zcela zrekonstruovanými. 
 Za několik desetiletí své existence zanechalo výraznou stopu nejen v samotném městě 
Bílovec, ale prostřednictvím stovek úspěšných absolventů prakticky napříč celou 
republikou. I z tohoto důvodu jsme si v sobotu 18. 9. 2021 připomněli toto významné výročí 
společným setkáním absolventů. To se setkalo s velkým zájmem a i za ztížených podmínek 
proběhlo ve velice přátelské, i když komorní atmosféře. Absolventi se potkali nejen se svými 
tehdejšími spolužáky, ale zejména bývalými učiteli. Seznámili se s posledním vývojem školy, 
moderními prostory pro výuku i trávení volného času. Dále získali informace o budoucím 
směřování školy. 
 Vyvrcholením celé akce bylo vystoupení abiturientského sboru GMK. Na úplný závěr 
setkání došlo ve spolupráci se Stálým abiturientským výborem k slavnostnímu zasazení 
pamětního stromu (ambroň západní), který byl opatřen pamětní deskou připomínající tuto 
výjimečnou událost. 
 Tímto bych rád popřál našemu gymnáziu dalších 75 let úspěšného rozvoje, aby se vždy 
setkávalo s podporou zřizovatele i města a aby stále dosahovalo skvělých úspěchů nejen při 
vzdělávání žáků. 
 

Pamětní deska 
 Památný strom, který jsme zasadili k 75. výročí 
založení naší školy, stále roste a sílí. Nyní se uložil           
k zimnímu spánku. Aby se mu dobře odpočívalo, 
přidali jsme k němu také pamětní desku, která nám 
tuto událost bude nadále připomínat. 

Mgr. Pavel Mrva 
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Výlet na Velký Javorník 
 Studenti i někteří vyučující se rozhodli využít podzimní slunečné počasí a vyrazili            
v sobotu 2. října na společnou vycházku barvící se přírodou s cílem vystoupit na rozhlednu 
na Velkém Javorníku.  
 Z Veřovic jsme vyrazili na pěší trasu v nečekaně vysokém počtu 41 účastníků po žlutém 
turistickém značení k pramenu Jičínky, kde jsme využili přestávky k občerstvení. Dále jsme 
pokračovali po červené přes Malý Javorník, odkud již bylo možno pozorovat přibližující se 
rozhlednu na Velkém Javorníku. Díky výborné viditelnosti poskytovala rozhledna úžasné 
výhledy do širokého okolí. K pěkným zážitkům přispělo i občerstvení, které nabízí zdejší 
chata.  
 Po odpočinku jsme se vydali do Frenštátu pod Radhoštěm, kde jsme v areálu Horečky 
prošli stezku „Život ve stromech“, zahráli si discgolf a ti, kteří ještě nespěchali s návratem, šli 
smýt únavu do bazénu.  
Vraceli jsme se s dobrým pocitem a pěknými zážitky z tohoto dne.   

Mgr. Šárka Pokludová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Soustředění AFS mezikulturní programy 
 Naše škola se dlouhodobě zapojuje do programu mezinárodní výměny studentů 
organizace ASF mezikulturní programy. Sami jsme hostili několik zahraničních žáků a stejně 
je tomu i letos. 
 Jelikož naše škola splňuje náročná kritéria pro realizaci programu a disponuje kvalitním 
zázemím, tak se u nás v termínu 8.–10. října uskutečnilo celorepublikové setkání všech 
letošních účastníků projektu (zahraničních studentů a žáků) včetně zástupců hostitelských 
rodin z Česka. Setkání bylo velice přínosné, účastníci byli z naší školy, jejího zázemí a okolí 
nadšeni. 
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Věříme, že program bude mít i nadále obrovskou podporu. Naše gymnázium bude vždy tím, 
které bude stát za smysluplnými projekty rozvíjejícími rozhledy našich žáků. 

Poděkování od AFS Mezikulturní programy za přijetí 
zahraničního studenta ke studiu 
 Je nám ctí hostit u nás zahraniční studenty. Je to obohacení nejen pro ně, ale i pro nás 
a naše studenty. Velice si vážíme poděkování AFS Mezikulturní programy a možnosti se na 
těchto výměnných pobytech podílet. 

             Mgr. Pavel Mrva 

 

Ohlédnutí za letošním DOD 
 Opět jsme byli šťastní, že můžeme být přitom. 
V téhle složité době je to skoro zázrak… Spousta stanovišť s pokusy, prezentacemi, úsměvy, 
ukázkami, ochutnávkami. Milí uchazeči, rozzáření rodiče. Sotva podáme informace jedněm, 
už k nám míří další. Musím říct, že se letos Den otevřených dveří (DOD) mimořádně povedl. 
Díky našim skvělým kolegům, studentům a jejich výkonům, díky uchazečům a jejich 
laskavým rodičům. 
Díky! 

Organizátoři DOD 2021 
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Přijímačky nanečisto aneb už víme, do čeho              
v dubnu půjdeme! 
 V úterý 25. 1. 2022 odpoledne bylo u nás ve škole pořádně živo. Mnoho uchazečů si 
chtělo vyzkoušet, jak by to dopadlo, kdyby právě dnes konali přijímací zkoušky. Napětí se 
dalo krájet. 
Nervozita. Tréma. Obavy. 
To bylo na začátku akce. 
Uvolnění, pohoda, dobrý pocit z toho, že něco umím a že to umím prodat… 
To bylo na konci. 
 A poté následovalo obvyklé kolečko pokusů, prohlídek, milých setkání, rozhovorů, 
dotazů, úsměvů…Moc všem uchazečům děkujeme za účast a držíme vám palce! Jo                
a gratulujeme k výsledku nanečisto!! 
PS: Včera jsem byl referovat o možnostech studia u nás na profesním týdnu na ZŠ                   
v Klimkovicích a tamní žáky docela mrzelo, že u toho nebyli s námi. Tak snad příští rok! 

 

Organizátoři DOD 2022 
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Školení první pomocí a zdravotníků 
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Taneční 
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Vánoční focení 
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Den bez batohu 
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Zaměstnanci gymnázia v Bílovci věnovali přes sto 
tisíc postiženému chlapci a mobilnímu hospici 
 Zaměstnanci Gymnázia Mikuláše Koperníka v Bílovci v prosinci věnovali sto pět tisíc 
korun na vánoční sbírku. Část byla předána postiženému chlapci, část mobilnímu hospici 
Strom života. 

Více se dočtete na stránkách regionální televize Polar. 

Mgr. Vít Šustek 

Bílovecké gymnázium se chystá na výstavbu 
multifunkčního hřiště i na den otevřených dveří 
Bílovec, 18. ledna 2022  

 Gymnázium Mikuláše Koperníka v Bílovci získalo od Moravskoslezského kraje dotaci ve 
výši 10 milionů korun na výstavbu multifunkčního hřiště. Jde o jeden z projektů revitalizace 
školy, které budou představeny v úterý 25. ledna na dni otevřených dveří gymnázia. 

 „Půjde o hřiště na basketbal, volejbal, házenou, fotbal a tenis, jeho součástí bude také 
sprinterská běžecká dráha na 50 a 60 metrů, sektor pro skok daleký i vysoký, sektor pro vrh 
koulí a novinkou bude workoutové hřiště a zázemí pro parkour. Máme na gymnáziu             
už třetím rokem kroužek parkouru, o který je obrovský zájem. Součástí hřiště, které bude 
studentům k dispozici už od 1. září letošního roku, bude také tribuna pro diváky, jež dosud 
scházela. Touto investiční akcí v celkové hodnotě 9,8 milionu korun bude ukončena 
venkovní revitalizace gymnázia, která byla zahájena v roce 2005, a jejíž součástí bylo 
výměna všech stavebních otvorů, zateplení všech budov, kamerové zabezpečení, 
vybudování solární elektrárny, výměna oplocení sportovního areálu a v neposlední řadě 
budování ekologické zahrady a parku.“ informuje ředitel gymnázia Pavel Mrva. 
 „Dokončené projekty i naše vize rozvoje školy, která propojuje vynikající pověst 
matematického gymnázia se zaměřením na přírodovědnou oblast, chceme představit na 
dni otevřených dveří v úterý 25. ledna 2022. Zájemci o studium na našem gymnáziu si 
budou moci nejen prohlédnout budovu s ještě novotou vonící fasádou, ale také si 
vyzkoušet přijímací zkoušky nanečisto. Jde o stejný model, jaký bude použit v dubnu při 
oficiálních přijímacích zkouškách. Účastníci testu tak zavčas zjistí, jak na tom jsou se svými 
znalostmi, a na co by se ještě měli zaměřit. S tím jim můžeme pomoci v přípravných 
kurzech, díky nimž si během března a dubna budou přihlášení žáci moci dopilovat mezery    
v českém jazyce a matematice,“ vysvětluje Pavel Mrva a dodává, že během 25. ledna na 
návštěvníky gymnázia čekají mimo jiné ochutnávky pokrmů ze školní jídelny a také ukázka 
živého inventáře přírodovědného kroužku. „Příchozí se samozřejmě dozvědí také                   
o výjimečném projektu našeho školního kamenolomu, o včelařském i mysliveckém kroužku 
a mnoha dalších aktivitách gymnázia,“ pokračuje a připomíná, že úternímu prezenčnímu 
dni bude v pondělí 20. ledna předcházet virtuální den otevřených dveří vyhlášený 
Moravskoslezským krajem. „Přihlášeným zájemcům online odpovíme na všechno, co je 
zajímá. Tento způsob komunikace se nám osvědčil už v listopadu loňského roku, kdy jsme 
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na dotazy potenciálních studentů odpovídali online poprvé,“ uzavírá. 

 Mgr. Pavel Mrva 

 

 
  

 

 

 

 

 

EUweekend aneb Poznej Evropskou unii 
 Ve dnech 27.–29. 5. se konal v Brně EUweekend pořádaný organizací EUTIS. Účastníci 
se zde v různých workshopech mohli dozvědět o mnoha projektech pořádaných Evropskou 
unií, vyzkoušet si simulovaná jednání Rady EU a Evropského parlamentu nebo debatovat      
s odborníky na evropskou tématiku.  
 Účastníci EUweekendu během workshopů získali informace o tom, jaké jsou možnosti 
stáží v evropských institucích. Dále jim bylo vysvětleno fungování Domu zahraniční 
spolupráce (DZS) a tvorba solidárního projektu. Zmíněny byly také možnosti vycestovat        
v rámci projektů Erasmus a DiscoverEU. 
 Během simulace zasedání evropských institucí si mohli účastníci vyzkoušet na vlastní 
kůži, jak vypadá jednání Evropského parlamentu a Rady EU o zajištění rovných podmínek 
pro udržitelnou leteckou dopravu.  
 V diskuzi na téma českého předsednictví v Radě EU se účastníci mohli setkat            
s europoslankyní za KDU-ČSL, Michaelou Šojdrovou, docentkou na katedře mezinárodních 
vztahů a evropských studií na FSS MU, Markétou Pitrovou, a s Janem Jakovljevičem 
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z oddělení pro komunikaci předsednictví ČR v EU. Debata se lehce vyostřila po zmínce 
o právech LGBTQ+ občanů, na která měla paní europoslankyně a účastníci naprosto odlišné 
názory.  
 Ke konci víkendu byli už pouze oceněni nejúspěšnější účastníci simulací zasedání 
evropských institucí, jedním z nich i náš žák, Tomáš Jelínek z 2. B. 
 Pro zájemce o podobné projekty jsou k dispozici webové stránky EUTIS, který také 
pořádá jednodenní regionální semináře Rozhoduj o Evropě, kterého se můžete účastnit i vy 
již na podzim v Ostravě. 

Tomáš Jelínek, žák 2. B 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Valašské hry 2022 – Do nekonečna a ještě dál … 
 27. června 2022 započal již 27. ročník tradičních Valašských her – školní olympiáda 
všech tříd plná zážitků. Čekaly nás tři dny plné soutěží, turnajů a zápasů.  
 Studenti si napříč třídami opět posílili kamarádské vztahy, stmelili své třídní kolektivy 
ve snaze bojovat za svůj tým, a tím se také pokusit vyhrát školní pohár. Disciplín, na které se 
mohli žáci nahlásit, bylo spousta, a proto měl každý student příležitost projevit své silné 
stránky. Organizátoři si na třetí olympijský den připravili speciální soutěže pro zástupce         
z každé třídy, které se všem účastníkům moc líbily. Během celé akce nechyběla spousta 
dobrého jídla, pití, hudby a přátelské soutěživé atmosféry.  
 Na konci každého dne jsme se sešli na našem hřišti a vyhlásili vítěze ukončených 
disciplín, a tak si každý výherce odnesl krásné ceny a mohl si užít svých pár minut slávy. Za 
organizátory gratulujeme třídě SEXTA, kteří se stali absolutními vítězi celých Valašských her. 
Všem ostatním děkujeme za nadšení, zapálení a účast.  

Za organizátorský tým septimy Veronika Tížková 

 

  

99 

 



 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

100 

 



 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Cvičení pro dobrou věc 
 V sobotu 7. 5. se na GMK konalo již tradiční charitativní Cvičení pro dobrou věc. 
Tentokrát výtěžek věnujeme na podporu Ukrajiny. Účastníci si vybírali z nabídky: dance 
aerobic, foam válce, čchi kung, bosu, kruhový trénink, indor cycling, jóga, SM systém, body 
work.  Počet zájemců nás velmi příjemně překvapil, takže stokorunové vstupné vyneslo 
rekordní částku 12 702 Kč. Děkujeme za pomoc našim žákům, kteří se podíleli na organizaci 
akce. 

Mgr. Magdalena Miláková 
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Benefiční koncert Jaromíra Nohavici 
 S lítostí vám oznamujeme, že lístky na benefiční koncert již nejsou k dispozici. 
Překvapil nás obrovský zájem. Lístky byly vyprodány prakticky okamžitě po zahájení 
prodeje. Zakoupení lístků na benefiční koncert Jaromíra Nohavici vnímáme jako vyjádření 
vaší podpory našeho záměru vybudování dětské skupiny a velice si jí vážíme. Budeme 
ověřovat možnost druhého koncertu, V případě úspěšného jednání vás budeme včas 
informovat. 
 Bílovecké gymnázium dokázalo benefičním koncertem Jaromíra Nohavici získat ve 
prospěch ukrajinských žen a dětí 230 tisíc korun! 
Bílovec, 5. května 2022 230 tisíc korun ve prospěch ukrajinských žen a dětí! Takový je 
výtěžek z benefičního koncertu Jaromíra Nohavici, který ve čtvrtek 5. května uspořádalo 
Gymnázium Mikuláše Koperníka v Bílovci, v jehož domově mládeže je ubytováno sedm 
desítek válečných uprchlíků. 
 „Jaromír Nohavica vystoupil na vyprodaném dvouhodinovém koncertu bez jakéhokoliv 
nároku na honorář. Výtěžek ze vstupného a darů posluchačů v celkové výši 200 tisíc korun 
bude použit na vybudování a vybavení místnosti pro neformální dětskou skupinu 
ukrajinských dětí v předškolním věku, aby jejich rodiče měli možnost nastoupit                    
do zaměstnání a nemuseli být závislí na sociálních dávkách. To je to, co nejvíc potřebují,“ 
konstatuje ředitel gymnázia Pavel Mrva a upřesňuje, že více než polovinu ze 70 utečenců 
ubytovaných v domově mládeže školy tvoří děti. „Dalších 30 tisíc korun pak vynesla dražba 
portrétu Jaromíra Nohavici, jehož autorem je akademický malíř Stanislav Lubojacký. 
Olejomalbu o rozměrech přibližně 50 x 40 cm, jejíž podobu v průběhu prací konzultoval         
i s Jaromírem Nohavicou, Stanislav Lubojacký vytvořil rovněž bez nároku na honorář.            
A Jaromír Nohavica obraz jeho majiteli přímo na místě podepsal,“ akcentuje Pavel Mrva, 
jehož těší, že právě díky iniciativě školy se známý písničkář v Bílovci objevil po třech 
desítkách let, i to, že ke skvělé atmosféře koncertu přispělo rovněž vystoupení sboru 
bíloveckého gymnázia. Ten zazpíval několik Nohavicových písní, některé z nich dokonce 
společně s jejich autorem a interpretem. 
 Gymnázium Mikuláše Koperníka v Bílovci ze svých prostředků uhradilo pronájem 
kulturního domu, který je v majetku města, i veškeré další náklady spojené s organizací a se 
zajištěním benefičního koncertu, jenž končil potleskem posluchačů vstoje. 

GMK pro Ukrajinu 
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 Již intenzivně budujeme místnost pro neformální 
dětskou skupinu pro děti válečných uprchlíků. Nyní 
realizujeme nové dveře, rozvody vody a odpadu. 
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Zleva horní řada: Aleš Martínek, Ondřej Brossmann, Václav Holub, Adam Krejší, Matěj 
Binar, Michal Karkoška  
 
Zleva prostřední řada: Erik Lubojacký, Matěj Klepáček, Jaroslav Kovačič, Tadáš Klepáček, 
Matěj Matoušek, Jiří Bambas, Aleš Horsinka, Hana Fišerová 

  
Zleva dolní řada: Kateřina Zajíčková, Petra Dostálová, Helena Postavová, třídní učitelka 
Magdalena Miláková, Agáta Hlobílková , Natálie Zwingerová, Julie Barošová, Hana 
Potěšilová, Rozálie Dubcová  

 

Chybějící žákyně: Soňa Šrubařová 
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Zleva horní řada: Štěpán Schacherl, Ondřej Thiel, Matěj Šír, David Číž, Vojtěch Baroš, Robert 
Kubányi  
 
Zleva prostřední řada: Jan Stanovský, Tobiáš Hanzelka, Anežka Besedová, Matyáš Zbožek, 
Tereza Ondrušová, Adéla Richterová, Jakub Jan Krischke, Bára Hutníková, Filip Marek, 
Vojtěch Podešva  
 
Zleva dolní řada: Natálie Krayzlová, Vanesa Filová, Vu Thi Lan Huong (Hana Vu), Petra 
Němcová, třídní učitel Jan Hruška, Adéla Prdová, Tereza Melichaříková, Katka Mikušová, 
Sabina Melichaříková  
 
Chybějící žáci: Kryštof Martiník, Patricie Tomšů  
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Zleva horní řada: Vojtěch Jozek, Tomáš Rubač, Daniela Vojkůvková, třídní učitelka Barbora 
Šeděnková, Karin Poppová, Lucie Gorná, Antonín Vodný 

 
Zleva prostřední řada: Petr Hasalík, David Jarčík, Ondřej Širůček, Adam Tesař, Matěj 
Martinásek, Jakub Feilhauer, René Lazecký, Vojtěch Sukup, Matěj Daňa 
 

Zleva dolní řada: Vendula Bestová, Adéla Vorlická, Klára Jurašková, Adéla Grichová, Barbora 
Dubáčová, Lucie Zegzulková, Monika Štábová, Karolína Natálie Pokorná 
 

Chybějící žák: Jan Kremser 
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Zleva horní řada: Martin Kobělař, Jiří Novotný, Tomáš Jelínek, Kryštof Koudela, Vilém 
Koudela, František Svobodník, Michal Sasín 
 
Zleva prostřední řada: Daniel Lochman, Martin Matula, Nela Dosoudilová, Adriana 
Scholzová, Markéta Chrástková, Ondřej Tenk, Ondřej Častulík, třídní učitelka Markéta 
Tesařová  

 
Zleva dolní řada: Marie Havlásková, Tereza Vyorálková, Adéla Šírová, Zuzana Sobotková, 
Dorota Čechová, Adéla Nguyenová, Karolína Žaloudková, Kamila Nohlová 
 
Chybějící žáci: Aleš Hebelka  
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Zleva horní řada: Petr Hořínek, Patrik Skaličan, Jonas Ziryab Elkhawad, Teodor Sedláček, 
Filip Mojžíš, Jan Havlát, Aleš Chytil   
 
Zleva prostřední řada: Ondřej Šelong, Bára Macháčková, Sára Pravdová, Radka Homolová, 
Valentýna Hrnčířová, Klára Dorneanová, Ilona Večerková, Adéla Rožnovjáková, třídní 
učitelka Petra Piková  
 
Zleva dolní řada: Kristýna Pošvicová, Nikola Pavlovičová, Karolína Buksová, Veronika 
Kousalová, Magdaléna Hořínková, Karolína Štefková, Kateřina Kudlová, Aneta Pavlíčková  
 
Chybějící žák: Monika Mikulíková  

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

   

  

109 

FOTOGRAFIE TŘÍDY 2. C 



 

 

 

 

Zleva horní řada: Vojtěch Král, David Mihál, Josef Olbrecht, Vojtěch Miller, Kryštof Kubečka, 
Jaromír Hodan, Kryštof Adamopulos, Vojtěch Mišun, František Kovačič, Matyáš Kubový  

 

Zleva prostřední řada: třídní učitel Samuel Caltík, Ondřej Navrátil, Julie Anna Tomášková, 
Natálie Krutilová, Jakub Lindovský, Vilém Rafaj, Šimon Kubičina, Ondřej Richtár, Pavel Sarga, 
Adam Jaroš  

 

Zleva dolní řada: Anna Marková, Eliška Blahetová, Viktorie Richtárová, Amálie Hradilová, 
Veronika Tížková, Bára Škrobánková, Anna Potschová, Alexandra Brosmanová 
 

Chybějící žák: Rostislav Kramář  
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Zleva horní řada: Jindra Šlachta, Darina Madziová, Radek Bialik, Vojta Šajer, Katka Klimková, 
Tomáš Gilg  
 
Zleva prostřední řada: Petr Šimpach, Vašek Malovec, Jakub Černín, Petr Lindovský, Vojta 
Kalus, Erik Šeděnka, Sebastián Kania, Lukáš Batka, třídní učitelka Pavlína Andreeová 
 
Zleva dolní řada: Eva Dostálová, Maja Pospíšilová, Tereza Fešárková, Katka Pospěchová, 
Eliška Bohmová, Adéla Štencková, Nela Římanová  
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Zleva horní řada: Lukáš Ott, Jan Miller, Filip Skopal  
 
Zleva prostřední řada: Tomáš Fešar, Mikuláš Kneifl, Michal Bravanský, Matěj Mrva, Kateřina 
Vrobelová, Tomáš Petr, Štěpán Dufek, Tomáš Zouhar, třídní učitel Jindřich Foltas  
 
Zleva dolní řada: Sabina Tisovská, Tereza Lichá, Viktorie Ondračková, Sára Řeháčková, Marta 
Čermáková, Marie Anna Feilhauerová, Eva Kokořová  
 

Chybějící žáci: Monika Byrtusová, Anna Konečná, David Lazaridis, Jakub Zegzulka 
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Zleva horní řada: Alice Macková, Natálie Šalamonová, Petr Sváček, Ondřej Skopal, Ondřej 
Mičulek, Richard Holberg, Jaromír Machalíček, třídní učitel Tomáš Berger, Lucie 
Macháčková, Magdaléna Gorná, Daniela Paskerová  
 
Zleva dolní řada: Daniela Ertelová, Simona Richterová, Adéla Mrázová, Marie Dolinková, 
Nela Waissgerberová, Michaela Mašková, Nela Mišunová, Vendula Lindovská  
 
Chybějící žáci: Eliška Demlová, Dominik Hrabovský, Tereza Vyvialová  
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Zleva horní řada: Lukáš Kahaja, Filip Šlosárek, Veronika Gebauerová, Vilma Bzonková, 
Marek Dostalík  

 

Zleva prostřední řada: Alexandr Kučera, Tomáš Chalupski, Martin Takáč, Markéta Egertová, 
Vojtěch Jalůvka, Ondřej Novotný, třídní učitelka Sylva Roháčková 
 
Zleva dolní řada: Veronika Dobešová, Veronika Dejlová, Veronika Chromíková, Rranová 
Hong Lan, Barbora Červenková, Alena Bočková, Klára Bröcklová, Anna Schindlerová, Sára 
Jasoňová 
 
Chybějící žáci: Tomáš Lev, Andrea Macurová  
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Zleva horní řada: Vítek Vajda, Viktor Pončík, Jan Václav Bureš, Radovan Kubný, Lukáš 
Dosoudil, Radim Čech, Ondřej Tegel, Matěj Staněk, Jakub Fešar, René Kašný, Jaroslav 
Janošek  
 
Zleva prostřední řada: Štěpán Rusek, třídní učitelka Lenka Fárková, Eliška Klečková, Klára 
Honová, Eliška Kubínková, Zuzana Pavelková, Nikola Šindlerová, Debora Bachárová, Adéla 
Kudělová, asistentka pedagoga Petra Dvořáková 
 
Zleva dolní řada: Táňa Weislechnerová, Eliška Kleinová, Anna Šímová, Veronika Grelová, 
Ema Potěšilová, Petra Štábová, Eliška Petrášová, Amálie Langrová, Andrea Walderová  

 
Chybějící žáci: Matyáš Berounský, Adam Neuwirth, Matěj Zátopek  
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Zleva horní řada: Oliver Šindler, Jan Martinásek, Prokop Volný, Štěpán Meluch, Vojtěch 
Himlar, Milan Paulas, Ondřej Michalík, Maxmilián Šimek, Ondřej Foltas, Jáchym Richter, 
František Ležatka  
 
Zleva prostřední řada: Martin Šimon, Vojtěch Dlabaja, Anna Horáková, Daniela Dobešová, 
Tereza Razimová, Amálie Drozdková, Adéla Honusová, Klaudie Štellnerová, Adam Tvarůžka, 
Petr Kraus, Pavel Grell  
 
Zleva dolní řada: Tereza Juřicová, Sabina Loskotová, Bára Martiníková, Tereza Kašperlíková, 
Anna Šrubařová, Eliška Šindelová, Linda Richtarová, Barbora Szwedová, třídní učitelka 
Markéta Ondrušová  
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Zleva horní řada:  Vojtěch Taťák, Ondřej Šíma, Tomáš Zdich, David Kovář, Vojtěch Jakob, 
Ondřej Štolfa, Tomáš Kremser, David Adam Pokorný, Patrik Brož  
 
Zleva prostřední řada: Kristián Dubáč, Lukáš Bravanský, Sofie Anna Rusková, Veronika 
Himlarová, Jan Josífko, Veronika Böhmová, Nella Kneiflová, Matěj Langr, Marek Hodan, 
třídní učitel Jan Baláš, Vít Šeděnka  
 
Zleva dolní řada: Aisha Bauková, Kateřina Dzianová, Veronika Sukupová, Tereza Tesařová, 
Tereza Pesničáková, Nela Davidová, Soňa Weislechnerová, Hanka Horsinková, Marie 
Musilová  
 
Chybějící žák: Štěpán Jedlička 
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Zleva horní řada: Jakub Dlabaja, Ondřej Jankovič, Tomáš Nikl, Stanislav Klimíček, Vít 
Kopecký, Matěj Bárta, David Radvanský, Michal Popp, Ilya Istomin, Matěj Hőpp  
 
Zleva prostřední řada: Zuzana Žaloudková, Zuzana Činčalová, Lucie Potschová, Kateřina 
Jozková, Markéta Šindlerová, Pavlína Martinásková, Amélie Káňová, Petra Burešová, Nela 
Harvey, Alice Schindlerová, Petra Bzonková  
 
Zleva dolní řada: Nela Gajdová, Nikol Richterová, Anna Blahetová, Ema Růčková, Anežka 
Rafajová, Markéta Kremzerová, třídní učitelka Tereza Sláčalová, Monika Dobešová, Barbora 
Kadlecová  
 

Chybějící žák: David Řeháček 
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Zleva čtvrtá řada: 
Martin Šrubař, Markéta Tesařová, Gabriela Martinásková, Pavel Mrva, Radim Bejlovec, 
Tomáš Berger, Vladimír Dresler, Jan Baláš, Vít Šustek 
 
Zleva třetí řada:  
Šárka Pokludová, Barbora Krayzlová, Hana Orlová, Petra Břímková, Svatava Fojtíková, 
Zuzana Bialíková, Pavlína Andreeová, Petra Piková, Sylva Roháčková, Markéta Ondrušová 
 
Zleva druhá řada:  
Marie Indráková, Marcela Bittnerová, Lenka Fárková, Jindřich Foltas, Jan Hruška, Vojtěch 

Skotnica, Petra Dvořáková, Veronika Vavrečková, Barbora Šeděnková, Šárka Klepáčková, 

Samuel Caltík 

 

Zleva první dolní řada: 

Eva Bochenská, Radmila Štípková, Magdalena Miláková, Radmila Horáková, Danuše 

Berkusová, Tereza Sláčalová, Irena Janesová, Karolína Neumannová 

 

Chybějící zaměstnanci: 

Zdeněk Kramář, Jana Doleželová (MD), Petra Klepáčková (AP), Michaela Pawlasová (MD), 

Ivana Šlachtová (MD), Soňa Šumšalová Glacová (MD) 
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VYŘAZOVÁNÍ ABSOLVENTŮ 

Proslov 4. B 
 Vážení profesoři, milí hosté a spolužáci, 
k události slavnostního předávání maturitního vysvědčení mi dovolte jménem třídy 4. B 
pronést pár slov. 
 Něco starého končí a něco nového začíná. Dnes jsme se zde sešli v prostorách auly 
tohoto krásného gymnázia, abychom dali sbohem studiu na střední škole a zakončili tak 
jednu významnou etapu našeho života. Čtyři roky strávené zde nebyly pouze časem 
skvělých zážitků, chvil radosti a navazování báječných přátelství. Společně jsme tady také 
dospívali, podporovali se a byli tu jeden pro druhého v časech dobrých i těch horších. Jako 
třída jsme během studia nijak zvlášť v ničem nevynikali a nějakou dobu nám trvalo, než 
jsme se naučili vzájemně komunikovat a respektovat jeden druhého. Ale nakonec se nám to 
přece jen podařilo a mohu konstatovat, že se máme moc rádi. 
 Nicméně hlavní náplní studia bylo samozřejmě získávání nových znalostí a vědomostí, 
v čemž nás provázeli páni profesoři a paní profesorky. Víme, že to s námi občas nebylo 
jednoduché, a proto děkujeme za vaši trpělivost, ochotu a laskavost a vše, co jste pro nás 
udělali.  
 To největší díky patří panu profesorovi Bergerovi, našemu úžasnému třídnímu, protože 
jsme se na něj vždy mohli obrátit s jakýmkoli problémem – a toho si moc vážíme. 
 Na gymnáziu jsme zažili spoustu nezapomenutelných chvil, vzpomínáme na naše 
společně strávené exkurze, na adaptační, lyžařský nebo vodácký kurz, a na plno dalších akcí, 
ze kterých si každý z nás odnesl nezapomenutelné zážitky.  
 Roky na gymnáziu uběhly jako voda. Proto za celou třídu chceme poděkovat všem za 
to, že jsme mohli tohle všechno prožít právě tady s vámi. Bude nám to moc chybět a určitě 
se zde rádi všichni zastavíme.  
Z gymnázia si odnášíme jen to dobré. 
Děkujeme. 

Žáci třídy 4. B 



 

 

 

Proslov 4. C 
 Vážení spolužáci, vážení učitelé, vážení rodiče, 
je to tady. Došli jsme až do bodu, kdy nám nezbývá nic jiného než se naposledy rozloučit – 
dáváme sbohem této škole, která se stala naším druhým domovem, dáváme sbohem 
chodbám, kterými jsme den, co den putovali, dáváme sbohem všem těm třídám, ve kterých 
jsme strávili tolik let našeho života. Největší sbohem však dáváme jednomu životnímu 
období. Období, ve kterém jsme se stali dospělými lidmi, ve kterém jsme prožili spoustu jak 
šťastných, tak smutných, někdy až nervy drásajících okamžiků. Přesto je to období šťastné, 
období, na které budu vzpomínat rád a s úsměvem. 
 Abych se ale přiznal, z tohoto loučení mám smíšené pocity. Jsem smutný, že za sebou 
nechávám něco, co jsme 4 roky budovali. Nechávám za sebou přátele, kterým jsem ještě 
nestihl toho tolik říct. Nechávám za sebou něco krásného, co se už nebude v té rychlé 
smršti, známé pod zkratkou ŽIVOT, nikdy opakovat. Snad jsem taky trošku zoufalý, když si 
vzpomenu na všechny momenty, které se daly využít lépe. Je mi líto každého okamžiku, 
který nebyl prožit s lidmi, na kterých mi záleží. Mrzí mě každá zbytečná hádka, každá 
smutná tvář – nic není dokonalé, ale troufám si říct, že toho negativního jsme prožili méně, 
než je vůbec obvyklé. 
 Proto se můj zármutek bije s radostí. Jsem vděčný, že jsem mohl tato léta prožít s vámi. 
Každé ráno sedat do lavic zrovna s takovými lidmi a společně čekat na příchod zrovna 
takových vyučujících. Prožili jsme toho spoustu – od tanečních po vodák bez vody. A stejně 
jako ta voda uběhlo i naše studium na gymnáziu. A s tím se nevyhnutelně musí rozpojit 
naše životní linky, které naberou směry k novým zastávkám těch nejjasnějších galaxií. Snad 
nejsem moc naivní, pokud dnes odejdu s nadějí, že se nevidíme naposledy, že na sebe 
v tom vesmíru čas od času zablikáme. 
 Pár větami bych taky rád poděkoval.  
Děkuji kantorům, že nás po celé čtyři roky vedli, byli nám nablízku, a tak jsme se zde mohli 
cítit jako doma. Děkuji, že jsme se na vás mohli kdykoliv obrátit, vždy jste se nám snažili 
vyjít vstříc a žádný problém nebyl neřešitelný. Nepředávali jste nám pouze informace, ale 
taky vaše životní zkušenosti, zážitky. Budeme na vás vzpomínat a přál bych si, abyste si na 
nás taky vzpomněli, až před vámi budou sedět mladší generace. 
 Speciální poděkování patří našim třídním učitelům. Pan profesor Novák stejně jako 
paní profesorka Roháčková odvedli neskutečnou práci, které si z celého srdce neskutečně 
vážíme. Děkujeme. 
 Děkuji taky rodičům, kteří nás celou výchovou směřovali tímto směrem a my se tak zde 
mohli potkat. Po čtyřech letech, co znám vaše dcery, vaše syny, mohu s čistým svědomím 
prohlásit, že se vám ty roky snažení a vychovávání vyplatily. Děkuji, že jste těmto lidem dali 
šanci na zářivou budoucnost a mně jste umožnili všechny tyto duše poznat. 
 Poděkování patří taky všem, kteří se podílejí na chodu školy. Mohl bych děkovat do 
večera. Poslední díky však patří vám, kteří jste mě na této pouti provázeli. Přeji vám, abyste 
měli dostatek sil k využití veškerého svého potenciálu. Přeji vám, aby vás životem provázelo 
štěstí, touha a vášeň – to je totiž to nejcennější palivo – palivo hvězd. 
Děkuji             

Tomáš Lev, 4. C 
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Michal Bravanský 
Michal Bravanský uspěl i v mezinárodní konkurenci 
 Ve dnech 17.–19. září se ve španělské Salamance uskutečnil 32. ročník mezinárodní 
soutěže European Union Contest for Young Scientists (= soutěž nejúspěšnějších projektů 
mladých vědců). 
 Soutěž je pořádána pod záštitou Evropské unie od roku 1989 a účastní se jí vybraní 
vítězové národních vědeckých soutěží. Vzhledem k epidemiologické situaci se pořadatelé 
rozhodli uspořádat toto klání online formou. Z České republiky byly vybrány tři projekty v 
rámci Středoškolské odborné činnosti, mezi nimi i vítězná práce Michala Bravanského „Měj 
přehled: agregátor zpráv“ v oboru Informatika. Úkolem Michala bylo natočit video a sesta-
vit plakát, dále během dvou dnů absolvovat pohovory se čtyřmi porotci v anglickém jazyce 
a v neděli sledovat vyhlašování vítězů. Soutěžilo se o finanční odměny či stáže v meziná-
rodních výzkumných organizacích. A jak vše skončilo? Vynikajícím třetím místem s finanční 
odměnou. Michalovi gratulujeme, protože završil svou vědeckou činnost i úspěchem na 
mezinárodním poli, a přejeme mu mnoho úspěchů v maturitním ročníku i v dalším studiu. 
Odkaz na výsledky: https://eucys2021.usal.es/winners/ 
Odkaz na prezentaci: https://eucys2021.usal.es/computing-08-2021/ 
Odkaz na vyhlašování výsledků: https://www.youtube.com/watch?v=roOmZU4P2wM 
(1:12:26) 

Kabinet IVT 
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NEJLEPŠÍ ŽÁCI 

https://eucys2021.usal.es/winners/
https://eucys2021.usal.es/computing-08-2021/
https://www.youtube.com/watch?v=roOmZU4P2wM


 

 

Michal Bravanský členem týmu vývojářů antiviru proti dezinformacím 
 Jejich aplikace Verifee funguje trochu jako antivir. Jen neupozorňuje na nebezpečné 
soubory a programy, ale na nedůvěryhodné články. Umělá inteligence vmžiku vyhodnotí 
stovky parametrů, vypočítá skóre důvěryhodnosti a vysvětlí, v čem text selhává. „Chceme 
čtenářům pomoci vyznat se ve změti zpráv a rozsvítit červenou kontrolku, když je chce     
někdo napálit.“ 
Celý článek najdete na Aktuálně.cz. 

Mgr. Jindřich Foltas 

 

Úspěchy Michala Bravanského 
Matematická olympiáda kategorie P (programování) 
 Školní kolo bylo uzavřeno 15. 11. 2021. Do krajského kola postupují všichni řešitelé, 
kteří získali alespoň 10 bodů. Michal získal 16 bodů a do krajského kola postupuje ze šesté-
ho místa. Krajské kolo proběhne 18. 1. 2022. 
Kasiopea – soutěž v programování pro studenty středních škol 
 Domácí kolo probíhalo od 20. 11.–5. 12. 2021. Michal opět nezklamal. Ze 322          
soutěžících se umístil na jedenáctém místě a postupuje do celostátního kola s dalšími 30 
úspěšnými řešiteli. Celostátní kolo proběhne příští rok na jaře v Praze na Malé Straně          
v budově Matfyzu. Formát soutěže bude podobný jako v domácím kole.                     
(https://kasiopea.matfyz.cz) 

Mgr. Svatava Fojtíková 
 

 

Devatenáctiletý Michal, jeho plány a život s nadáním 
 Devatenáctiletý Michal Bravanský z Gymnázia M. Koperníka v Bílovci získal skvělé třetí 
místo v mezinárodní soutěži vědeckých prací European Union Contests for Young Scientists 
(EUCYS). V rozhovoru s Michalem jsme si povídali o jeho úspěchu v soutěži, jeho projektu, 
o jeho nadání, kdy se objevilo, jak se s ním žije a jaké jsou jeho cíle a další plány. 
Celý rozhovor si můžete přečíst na stránkách NPI zapojmevsechny.cz. 

Mgr. Jindřich Foltas 
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https://zpravy.aktualne.cz/domaci/vyvijime-antivir-na-dezinformace-tri-cesti-kluci-vedi-jak-na/r~68363d08367a11ec98380cc47ab5f122/
https://kasiopea.matfyz.cz/
https://zapojmevsechny.cz/clanek/detail/devatenactilety-michal-jeho-plany-a-zivot-s-nadanim?fbclid=IwAR3PQQoJcE7u1jrbVsBYt_T0gQEROdp_GwLjewej8-7olH5gEygZF65wMrE


 

 

 Jakub Zegzulka 
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Amélie Káňová 
ENDURO 
Sezóna 2020/2021 

1. Dojela jsem úspěšně nejtěžší hard endurový závod v ČR – Drapák rodeo 
2. MČR (podnik Českomoravské asociace motocyklového sportu neboli ČAMS)  
    Konečné pořadí: 
    Cross country – 4. místo 
    Enduro sprint – 5. místo 

 
Sezóna 2021/2022 
 V letošní sezóně jsem odjela zatím jeden závod Cross country a jeden Enduro sprint, 
což mě posunulo z 2. na 3. místo. 

              Amélie Káňová, Kvarta 
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ÚSPĚCHY ŽÁKŮ VE ŠKOLNÍM ROCE 2021/2022 
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15. 12. 2021 
Milé kolegyně a milí kolegové 
 Možná jste včera zaznamenali zveřejnění výsledků šetření společnosti Deloit, která   
od roku 2018 hodnotí kvalitu života ve 206 ORP v ČR. 
 V hodnocení středních škol podle kvality již 4 rokem oscilujeme v rámci ČR mezi 2. až 
5. místem, v rámci MSK mezi 1. až 2. místem. Tím se mi opět potvrdilo jen to, co již vím 
dávno. Tj., že patříme mezi špičku.  
 Za tímto dlouholetým a skvělým úspěchem stojí obrovské úsilí, nasazení a kvalitní   
práce všech zaměstnanců školy. Můžeme být právem na sebe hrdi, i když stále vnímám  
velký prostor se posouvat dále. 
 Každopádně vám za tyto výsledky děkuji a můžete se jimi právem chlubit. Zvláště        
v době před přijímacími zkouškami. 
 Podrobné výsledky naleznete na Bílovec – Kvalita života – Obce v datech. Jen si       
musíte  vyfiltrovat jednotlivé ročníky a střední školy. 
Pěkný zbytek pracovního týdne.                    

Mgr. Pavel Mrva, ředitel školy 
 

 

 

28. 06. 2022 
Všem pedagogům na GMK v Bílovci, 
 Moc Vám všem děkujeme za vaši neuvěřitelně úžasnou práci, profesionalitu a lidský 
přístup, které našemu Jonášovi umožnily objevit kvality českého vzdělání.  
 Nevědomky jste tak zásadně ovlivnili i chod a způsob fungování naší rodiny na pár let 
dopředu.  
 Za vše vám jsme vděčni a ve sborovně pro vás necháváme pár sladkostí ke kávě.  
Přejeme všem pohodové prázdniny. 

         Jana a Nazar Elkhawad 
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PODĚKOVÁNÍ 

https://www.obcevdatech.cz/bilovec


 

 

 

 

Adresa  
Gymnázium Mikuláše Koperníka, Bílovec, příspěvková organizace  

17. listopadu 526/18  

743 01 Bílovec  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Identifikační údaje  
IZO školy:  

102 244 936  

IČ školy:  

00601667  

DIČ školy:  

CZ00601667  
 

   

 

132 

KONTAKTNÍ A IDENTIFIKAČNÍ ÚDAJE 



 

 

 

 

Další informace  
Telefon školy:  

+420 556 411 071, +420 556 414 432  

E-mail:  

gbilovec@gmk.cz 

ID datové schránky: 

txtfgms 

Web: 

www.gmk.cz 
 

 

 

 

Provozní doba  
provoz školy:  

6:30 – 17:00  

sekretariát:  

7:30 – 15:00  

účtárna:  

7:30 – 15:00  
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